
Transcriptie interview de heer L. van Gorkum (Leen), 28 maart 2018 

 

I-1: Om te beginnen wil ik je vragen om je volledige naam te noemen en je geboortedatum. 

G: Leendert van Gorkum, 25 oktober 1936. 

 

I-1: Waar ben je geboren? 

G: In de Willemstraat 15 in Leiden. 

 

I-1: Wat was dat voor een buurt? 

G: Een volksbuurt. 

 

I-1: Willemstraat, waar is dat…? 

G: Achter de Maresingel. Mauritsstraat in, een klein stukje en dan linksaf. 

 

I-1: Niet de Kooi? 

G: Nee, nee, Leiden-Noord. Ken je de Mauritsstraat? Klein stukje en dan naar links. Hij loopt naar de 

Koningstraat. 

 

I-2: De zoon van mijn vrouw woont op nummer 14. 

G: Ik heb op nummer 15 gewoond. Later - toen had mijn vader het wat beter, hij was slager - zijn we 

naar de Mauritsstraat 77 verhuisd. Dat was iets opgewaardeerd. 

 

I-2: Was de Mauritsstraat beter? Ik heb ook in de Mauritsstraat gewoond. 

G: Dat was beter. Achterin, wat nu gesloopt is. We speelden altijd op het zandlandje, waar nu 

Nieuw-Leiden staat. 

 

I-1: Je vader was slager? 

G: Slager. Hij is altijd in loondienst geweest. Toen ik in dienst was - 63 jaar geleden - werd hij 

benaderd door een groothandelaar uit Zoeterwoude. Op de hoek van de Rijnegommerstraat hadden 

ze een slagerij, op de Rijndijk, en die was van Valk, die grossier. Hij werd gevraagd of hij zin had om 

die zaak te leiden. Hij werd voor een derde eigenaar, voor niets. Dat was niet verkeerd. Toen was het 

een heel slechte slagerij. Ze hadden nog geen 600 gulden omzet per week. Dat was niets. Hij heeft er 

een zeer florerend bedrijf van gemaakt. Mijn vader was een heel goede worstmaker. Een 

ambachtelijke slager. 

 

I-1: Hij was ook zakelijk? 

G: Hij was ook zakelijk. Toen zijn we als kinderen - toen we wat ouder waren, rond 20 jaar; ik was de 

jongste van de drie - stiekem boodschappen gaan doen om de boel een beetje te verkennen voor 

hem. Hij heeft alles weggegooid wat er in de zaak was. Er zat allemaal een luchtje aan. Hij is opnieuw 

begonnen. 

 

I-1: Wat voor gezin was het? 

G: Drie personen. Vader en moeder en drie kinderen. Mijn vader was slager. Mijn moeder heeft nooit 

officieel gewerkt. Ik had een oudste broer, die is later naar Canada gegaan, toen hij een jaar of 35 

was. Daar is hij ook overleden. Ik had een zuster, die heeft in de Kneppelhoutstraat gewoond. Die is 

ook overleden. Ik ben nog het enige kind. 

 

I-1: Jullie woonden in de Willemstraat. In wat voor huis woonden jullie? 



G: Het stelde niet veel voor: een heel eenvoudig huisje. We hadden geen douche. Dat was normaal 

vroeger. We wasten ons in een teil: in de tobbe. 

 

I-2: Was het een huurhuis? 

G: Een huurhuis, ja. Het kostte bijna niets. Later waren ze, geloof ik, voor 3000 gulden te koop. Een 

echte volksbuurt. Wat leuk is: een buurjongen die is ook bij Burgy komen werken. Ik had vrienden 

daar. Eén is er overleden en één weet ik niet: die is naar Brabant verhuisd. Van hem heb ik nooit 

meer iets gehoord. We hadden een verdieping erop zitten met een balkonnetje. Het was helemaal 

niets. Toen gingen we naar de Mauritsstraat. Dat was royaler. Toen ging ik al in de bouw als jongetje. 

Ik heb er een douche in gemaakt. En we hadden een achteringang. En we hadden er een verdieping 

op staan. 

 

I-1: Het was ruimer? 

G: Wat ruimer en wat luxer allemaal. 

 

I-1: Wat voor gezin was het? Gezellig? 

G: Ja, een gezellig gezin. Mijn vader was heel ondernemend. Hij had heel vroeg al een autootje: een 

Austin. Was bij een motorclub. Mijn moeder was een goede moeder. Die is geboren in de molen aan 

de Merenwijk [Stadspoldermolen; Helena Merbis, geb. Zoeterwoude 12-12-1907 als dochter van 

Boudewijn Merbis (Benthuizen 1-11-1872 – Leiden 16-11-1953) en Teuntje Kranenburg (Leiderdorp 

19-12-1876 – Leiden 12-5-1960, overl. Rijnsburg 25-10-1994]. Mijn vader is aan de Gemeneweg 

geboren in Hazerswoude [Frederik Hendrik van Gorkum, Antwerpen 1909 – Rijnsburg 24-1-1986]. 

Allebei molenaarskinderen. Je had toen nog echt het Zwarte Pad. Die heb je nog steeds, maar dat 

was toen nog echt een pad. 

 

I-1: Wat nu het fietspad is? 

G: Ja, dacht het wel. Langs de Maresingel ging je langs het gemaaltje achter de Koningstraat om. Dan 

was er allemaal niets. In de oorlog was het spannend. Toen stond op de Willem de Zwijgerlaan..… Je 

zou willen weten wat daar gestaan heeft in de oorlog: daar hebben allemaal kanonnen van de 

Duitsers gestaan. Eén groot zandlichaam: daar stonden allemaal kanonnen. We lagen af en toe te 

schudden in ons bed. Die waren ter bescherming van het Spoortje. Weet je wat daar aankwamen? 

 

I-2: De V1’s? 

G: Ja, de V1’s. Die stonden daar ter bescherming van het Spoortje. Vanaf het Spoortje werden ze per 

vrachtwagen vervoerd naar Wassenaar, achter Kasteel De Witte. 

 

I-2: Waar stonden die kanonnen precies? 

G: Die stonden op de Willem de Zwijgerlaan. 

 

I-2: Op de hoogte van het Zwarte Pad? 

G: Nee, over de hele rij. Daar stonden heel wat kanonnen. 

 

I-1: De Willem de Zwijgerlaan was al echt een laan? 

G: Nee. Het was het einde stad. De Mauritstraat was einde stad. Daar begon de polder. Er liep 

vermoedelijk een trein, geloof ik. Er stond een verhoging. Daar stonden al die kanonnen op. 

 

I-2: Want de brug op de Willem de Zwijgerlaan was er nog niet? 



G: Nee. Je had alleen de spoorbrug. Als wij in de polder moesten zijn of kwajongensstreken wilden 

uithalen, dan gingen wij over de spoorbrug naar de Merenwijk. 

 

I-1: Wat voor buurt was het? 

G: Arbeidersbuurt. 

 

I-1: Was het gezellig? Winkels? 

G: Ja, gezellige buurt. Straatvereniging natuurlijk. In het Noorderkwartier, waar ik gekorfbald heb. Ik 

heb nog in het Leidse twaalftal gezeten als korfballer. Nu kom ik nog steeds jongens tegen, die daar 

geboren zijn. De jongens van Zaalberg ken ik: een bekende naam. Die zijn geboren in dezelfde straat 

en daar golf ik mee. Een ander is makelaar. Die help ik af en toe, soms betaald, soms een 

vriendendienst. 

 

I-2: Was het particuliere huur of een woningbouwvereniging? 

G: Particuliere huur. Ik weet niet wie de eigenaren waren. 

 

I-2: Dat zie je: overal waar er particuliere huur was, dat is allemaal verkocht. De Willemstraat is nu 

een yuppenstraat: volstrekt ander publiek. 

G: Een buurtvereniging hebben ze daar niet meer. 

 

I-1: Is dat zo’n yuppenstraat geworden, de Willemstraat? 

I-2: Ja, dat is allemaal koop geworden op een goed moment. 

G: Dat kostte toen niets: voor 3000 gulden kon mijn vader het kopen. 

 

I-2: Dat zijn nu allemaal koophuizen in plaats van huurders, dat geeft een heel andere bevolking. 

G: Op de ene hoek van de Koningstraat had je een groenteboer. Dan had je de bakker, die kwam op 

de Bronkhorststraat uit door de poort. Daarnaast woonden de jongens van Zaalberg. Op de andere 

hoek had je bakkerij De Sleutels. 

 

I-2: Wij hebben ook iemand gesproken uit de Willemstraat. Bakker, achterom….? 

I-1: Dat was Van Ginkel in de Os en Paardenlaan. Dik en Rie van Ginkel-Kramer uit de Willemstraat. 

G: Die jongens van Ginkel kende ik heel goed. Dik, Bert en Frans. Dat waren vrienden van mij. 

Ik spreek hen nog wel eens bij gezamenlijke vrienden. 

 

I-2: Wij hebben Van Ginkel ook geïnterviewd. 

G: Leuk! 

 

I-1: Die vertelde ook over die buurt. Het was er toen heel arm. Was het arm bij jullie thuis? 

G: Het was matig. In de oorlog - ik heb natuurlijk de oorlogsjaren meegemaakt, ben in 1936 geboren 

– hadden we af en toe beter te eten dan de rest, omdat mijn vader slager was. Achter mijn bed hing 

soms een halve koe of varken, die hij clandestien gekocht had met een vriend van hem en daar aten 

we van. 

In de Merenwijk - in Nieuw-Leiden - heb je dat oude elektriciensgebouw staan. Daar stonden vroeger 

bielzen omheen en daar liep een bewaker rond van de Duitsers. Er moest natuurlijk ook gestookt 

worden. Met een vriend samen die bielzen uitgraven en als die Duitser de andere kant op keek, 

graven en als hij er weer aankwam, weer weg. En dan die bielzen naar huis vervoerd. 

 

I-1: Waarvoor waren die bielzen nodig? 



G: Om te stoken, voor de houtkachel. 

Na de oorlog in 1945 hebben de Canadezen voedselpakketten uit de vliegtuigen gegooid. Er stonden 

gashouders bij de gasfabriek. Die waren heel hoog. We zijn erin geklommen, er waren trappen en we 

hebben daar staan kijken naar het uitgooien van de voedselpakketten. 

Ik was een keer in de oorlog bij mijn opa op de molen. Daar stonden Duitse officieren op het erf van 

de molen over de Stinksloot [Slaaghsloot] met pistolen te schieten op reigers, die in het weiland aan 

de overkant stonden. 

 

I-1: Wat heb je nog meer van de oorlog meegemaakt? Je was een klein jongetje van een jaar of 7 of 

8. 

G: Dat mijn vader een schuilplaats had onder de trap. Daar kon iedereen hem makkelijk vinden, maar 

er zijn nooit razzia’s geweest. 

 

I-1: Was dat voor een onderduiker? 

G: Nee, dat was voor mijn vader. Mijn vader zat wel bij de Binnenlandse Strijdkrachten later. Dus hij 

zat in het verzet, maar dat wisten wij nog niet eens. Maar onder de trap naar boven van de eerste 

verdieping kon hij onder de vloer kruipen: voor zichzelf. 

 

I-1: Want hij kon voor de Arbeitseinsatz worden opgeroepen? 

G: Ja. Ik denk dat er in zo’n volksbuurt aardig wat verzet was, maar dat wist ik niets van. Dat was ook 

de bedoeling. 

 

I-1: Heb je zelf nog meer meegemaakt van razzia’s in de buurt of bombardementen? 

G: Nee. 

 

I-1: Maar wel dat het eten wat minder was? 

G: Ja. We zijn wel gaan kijken in de Haverzakbuurt bij de Stationsweg. Later heb ik nog toezicht gehad 

op de restauratie van een pand op de Stationsweg, waarin nu een computerkantoor zit. Daar zag ik 

nog de sporen van de bombardementen. Als je kijkt naar het balkon op de linkerhoek, dan zie je 

soms nieuwe natuurstenen stukken in de kolom. Die zijn door de oorlog weggebombardeerd. Er 

waren nieuwe ruiten geplaatst in de oorlog, maar die ruiten hadden ze nog niet zo groot: die ruiten 

werden overlappend geplaatst. Ze hadden geen langere ruiten. Die ruiten waren 2 meter, maar ze 

hadden maar 1,50 meter of zoiets. 

 

I-1: Hoe was het thuis qua godsdienst en politiek? 

G: Niets. Later, toen ze in Rijnsburg zijn gaan wonen, zijn ze kerkelijk geworden. Toen mijn vader uit 

de slagerij stapte - de florerende slagerij - was hij niet meer ingeschreven in Leiden. In Zoeterwoude 

hoorde hij ook niet. Toen heeft een zwager ervoor gezorgd - die was een Rijnsburger - dat hij een 

huis kon kopen in de Schaapherdershoek in Rijnsburg. Daar is hij gepensioneerd en ook overleden. 

 

I-1: Toen zijn ze kerkelijk geworden? 

G: De kerk was goed daar. De kerk was heel nauw betrokken in Rijnsburg. 

 

I-1: Wat voor kerk was het? 

G: Hervormde Kerk. 

 

I-1: Waren je ouders politiek bewust: Liberale Staatspartij of SDAP? 



G: Nee. Niet politiek bewust. Ze waren wel zo kerkelijk dat ik lid van de Prediker ben geweest. Weet 

je wat de Prediker was? Een jongerenvereniging in de Janvossensteeg. Daar ben ik bestuurslid 

geweest. Een Christelijke vereniging. Er staan nu appartementen, geloof ik. 

 

I-1: Waar in de Janvossensteeg was dat? Ik heb zelf in de Janvossensteeg gewoond. 

G: In het stuk tussen de Caeciliastraat[Clarensteeg] en de Oude Vest. Er is nog steeds een poort met 

een open ruimte en daarboven staat ‘Prediker’. 

 

I-2: In mijn tijd hebben daar studenten gewoond. Het heette ook de Prediker. 

G: Daar waren zalen achter. Het was behoorlijk groot. 

 

I-1: Waar heb je op school gezeten? 

G: Ik ben begonnen op de Maresingelschool. Nu gesloopt. Tussen de Mauritsstraat en de 

Marnixstraat. Er staan nu woonappartementen. 

 

I-2: Daaronder is ook een school geweest? 

G: Het was bij ons een oude school met heel leuke leraren: sportieve leraren uit de waterpolo van de 

Zijl. 

 

I-1: Een openbare school? 

G: Ja. Meester Klinkhamer en meester Van Velzen. Ik zal ze nooit vergeten. Dat waren waterpoloërs. 

Ik ben helemaal geen zwemmer. Ik heb geen zwemdiploma, maar kan wel zwemmen hoor! Ik heb 

150 keer gedoken. Maar het leuke is dat mijn vrouw al 47 jaar lang zwemles heeft gegeven en zij 

poloot nog regelmatig een beetje in De Zijl. Wij gaan regelmatig naar polowedstrijden kijken in De 

Zijl. 

 

I-1: Jij was sportief? 

G: Ja, ik zat bij de korfbal. En toen ben ik naar school gegaan. Ik kwam van de lagere school af en heb 

de ambachtsschool gedaan. Aan de Haagweg heb ik een diploma gehaald, waar nu het restaurant zit 

beneden. Er zitten ook kunstenaars in. Een strenge school. Doodzonde dat die weg is. Ik ben een 

bevlogen bouwvakker, durf ik rustig te zeggen. Daar kreeg je echt een timmeropleiding: halve dag 

timmeren, halve dag theorie. Maar niet zulke theorie als ze tegenwoordig hebben. Nu krijgen ze 

Engels en over drugs, maar bij ons was het allemaal op de praktijk gericht. Toen ging ik bij Burgy 

werken en ben ik twee jaar naar het Leerlingstelsel geweest, heb ik een diploma gehaald. Dat was 

een praktijkopleiding. 

 

I-1: Was dat een vervolg op de ambachtsschool? 

G: Ja. 

 

I-1: Wat voor opleiding heb je gedaan bij het Leerlingstelsel? 

G: Vakbekwaamheid op timmergebied, bouwvakgebied. Hier heb ik een diploma gehaald. Heb dat 

gisteren nog opgezocht. 

 

I-2: Misschien leuk om er een foto van te maken? 

G: Ik heb diverse diploma’s. Toen heb ik Mathesis gedaan, een heel strenge opleiding. 

 

I-1: Waar zat die? 

G: Op de Pieterskerkgracht. 



 

I-2: Wat voor soort opleiding was dat? 

G: Een MTS. Mathesis Scientiarum Genetrix, kortweg de MSG. Dat was een particuliere school. Die 

school stond heel goed bekend. Want als je in Limburg zei dat je op Mathesis had gezeten en een 

diploma had, was je goed. Vroeger werkte je tot 5 uur. Met de fiets en later een brommertje werkte 

ik in Voorschoten. Om kwart over zes moest ik op school zijn. Als ik thuis kwam, verkleden en dan 

naar school. En kwam maar niet te laat - geen 5 minuten, geen 10 minuten. Dan kwam je bij de 

directeur. Heel streng. 

 

1-1: Hiervoor hebben we Ab Pleij geïnterviewd, die heeft ook op de Mathesis gezeten. Daar ken ik 

het van. 

G: Die oude. Die zie ik nog regelmatig. Die is familie van iemand die hier woont. 

 

I-1: Die heeft een groot bedrijf gehad op de Haven. 

G: Ja, een smederij. 

De MSG was ‘n heel strenge en een heel beroemde school. Je had nooit vrij. In het weekend moest ik 

altijd een tekening maken; heel veel huiswerk kreeg ik mee. Wat dat betreft heb ik vóór mijn 

diensttijd helemaal geen sociaal leven gehad. Wel een schoolleven, maar geen sociaal leven. Mijn 

vrouw heeft een heel groot sociaal leven gehad, maar ik niet. 

 

I-1: Dat was een vraag van mij. Als jongetje in de Willemstraat en later in de Mauritsstraat: heb je 

sociaal contacten gehad, veel gespeeld? 

G: Natuurlijk. Mogelijk dat ik nog één van ken, van de Mathesis. Die zijn allemaal een beetje ouder. 

Maar het was ook zo: als een leraar niet goed les gaf en wat zat voor te lezen, dat we dan zeiden: dat 

kunnen we thuis ook doen. Je moet lesgeven. Dan werd er een afvaardiging naar de directeur 

gestuurd en werd het veranderd. Het was echt heel streng. 

 

I-1: Ook voor de leraren? Dat geeft wel een stuk kwaliteitsborging. 

G: Ook voor de leraren. Wij waren allemaal rond de 20 - ik heb nog een half jaar dienstuitstel gehad 

om mijn diploma te halen - toen ging mijn verloofde, later mijn vrouw, niet deze vrouw, mijn diploma 

halen. Toen dachten ze in de Stadsgehoorzaal dat zij geslaagd was. Ik zat in mijn rekrutentijd in 

Maastricht in dienst en mocht niet mijn diploma ophalen. Dat kon niet. Zij heeft mijn diploma 

opgehaald. Dat was heel bijzonder dat een vrouw dat deed. 

 

I-1: Ik wil even terugkomen op het einde van de oorlog. Heb je nog iets gemerkt van de bevrijding, 

wat je wilt vertellen? 

G: Nee. Op de Breestraat de optocht van de Canadezen, dat ze binnenkwamen. Van het einde van de 

oorlog heb ik niet veel gemerkt. Ik was 9 jaar. 

 

I-2: Het bombardement op het Spoortje: dat was toch redelijk in de buurt? 

G: Ja, in de Prinsenstraat en Julianastraat. Die hebben te lijden gehad. Maar wij hebben er geen last 

van gehad. We hoorden natuurlijk wel schieten regelmatig, maar ik heb er weinig van meegemaakt. 

 

I-2: Het was redelijk ver weg? 

G: Ja, redelijk ver weg. Het waren niet zulke grote bommen als nu! 

 

I-1: Waren er Joodse kindertjes in de klas die verdwenen? 



G: Nee, die was echt buiten de buurt vandaan. Er zaten geen Joden bij ons. Ik heb niets tegen Joden. 

Ze zijn mij net zo lief. Ik heb ook voor de Joodse synagoge gewerkt en ben in Israël geweest. Prima 

mensen! 

 

I-1: Je vader zat in het verzet? 

G: Mijn vader zat in het verzet, maar ik heb er nooit iets van gemerkt. Later is hij bij de BS gegaan en 

toen heeft hij in een kasteel in Warmond gelegerd gezeten. Niet Oud-Poelgeest, maar waar nu 

appartementen zitten. Er staat een soort kasteel of landhuis aan het eind van Warmond. 

 

I-1: Kasteel Warmond? [Huis te Warmond] 

G: Ja. Daar zijn we wel geweest na de oorlog. 

 

I-2: Daar heeft ook een V1-installatie gestaan. Of ze hebben die gebouwd? 

G: Nee. De V1 is in Wassenaar geweest. Daar werden ze afgeschoten. Ze werden per trein 

aangevoerd naar het Spoortje in de Kooi en dan gingen ze per vrachtwagen of zoiets naar Wassenaar. 

 

I-2: Maar in het bos bij de landhuis zijn sporen…….. daar hebben de Duitsers geprobeerd een soort 

installatie aan te leggen. Die is nooit gebruikt. Dat kan je zien in het bos zelf. 

G: Dat weet ik niet. 

 

I-1: Terug naar de Mathesis. Hoe oud was je, toen je daar naartoe ging? 

G: Ik heb er 4 jaar op gezeten. Eén jaar overgeslagen, omdat ik het Leerlingstelsel had gedaan. Ik heb 

er 4 jaar opgezeten en ik ben op mijn 19e jaar in dienst gegaan. 

 

I-1: Deed je aan sport? 

G: Ja, ik heb gekorfbald en op bij gymnastiekvereniging DOS. 

 

I-1: Op de Ambachtsschool. Korfbal heb je gedaan op…? 

G: Op de speeltuin Noorderkwartier. 

 

I-1: Hoe oud was je toen? 

G: In mijn lagere schooltijd. 

 

I-1: Tijdens Mathesis, Ambachtsschool en Leerlingstelsel? 

G: Nee, ik zat toen op de lagere school. 

 

I-2: En de speeltuin was vroeger een korfbalterrein? 

G: Een deel van de speeltuin was korfbalterrein. Later zijn ze naar de Merenwijk gegaan. Daar ben ik 

wel eens geweest bij een actie, waar ze alle oude leden hebben opgetrommeld om één of andere 

financiële actie te doen. Is nooit wat geworden. 

 

I-1: Op welk niveau speelde jij? Was jij fanatiek? 

G: Ja, ik heb in het Leidse twaalftal gespeeld. Verkozen in het Leidse twaalftal. Ik kon het wel aardig. 

 

I-1: Je kon aardig korfbal spelen. Wat houdt dat in: het Leidse twaalftal? 

G: Dat je uitverkoren werd om voor Leiden te spelen. Uit alle verenigingen werden de beteren 

gehaald. Dat was het beste: het Leidse twaalftal! 

 



I-1: Het was dus een landelijke competitie? 

G: Nee, regionaal. Ik heb het niet zo vaak gedaan, maar ik heb er wel in gezeten. Toen ging ik in 

dienst. 

 

I-1: Je hebt gespeeld tegen teams uit Katwijk, Noordwijk en Den Haag. Was je daar fanatiek in het 

korfbal? Hoeveel dagen in de week speelde je? 

G: Eén of twee keer: zaterdag en zondag. 

 

I-1: Nou, je gaat naar school, je doet ook nog korfbal en op DOS: best een heel druk programma! 

G: Ja, en ik heb zwemmen geleerd. Geen diploma. Ik heb wel les gehad van badmeester Rol, een heel 

bekende zwemleraar van de Zijl. Later heb ik in de Zijl leren zwemmen en aan het Kanaal, bij de 

spoorbrug bij de Kanaalweg. 

 

I-1: En toen ben jij in 1956 in dienst gegaan? 

G: In 1956. Ik heb 21 maanden gediend. Ik ben bij de infanterie begonnen. Toen naar Maastricht drie 

maanden en toen naar de kaderschool gegaan voor onderofficier. 

 

I-1: Waar was dat? 

G: Vught, bij ’s-Hertogenbosch. Een deel van de opleiding heb ik in Vught gedaan en twee maanden 

heb ik in Harderwijk gedaan: de pioniersopleiding. Daarna ben ik weer teruggegaan naar ’s-

Hertogenbosch. Heb ik een militair rijbewijs gehaald. Moest ik halen: een maand lang. Toen ben ik 

naar Assen gegaan als definitieve plaats. 

 

I-1: Als onderofficier? 

G: Ja, als onderofficier. 

 

I-1: Vandaar de langere diensttijd. Dienstplichtigen hebben 18 maanden. Maar omdat je 

onderofficier was, moest je drie maanden extra. 

G: Drie maanden extra, omdat ik gespecialiseerd was. 

 

I-1: Wat heb je daar gedaan? 

G: Tja, mijnenvelden aanleggen, bunkers gebouwd, bruggen gebouwd. Ik heb een goede diensttijd 

gehad. We hadden ook 47 jongens: allemaal bouwvakkers, op één na. Daar was één kruidenier bij en 

de luitenant was sportleraar in Hazerswoude. Als we niets te doen hadden - dat gebeurde natuurlijk - 

dan verzonnen we wat: varen met aanvalsboten op de IJssel of zo, of we gingen een bunker bouwen. 

Met springstoffen werken was natuurlijk het leukste! Als je springstof in het water gooit, komt er een 

hoop vis boven. Ik heb een heel goede diensttijd gehad! 

 

I-1: Je was toen al bezig in de constructie-, bouwsfeer? 

G: Ja, in de bouw. Ze waren altijd verbaasd dat ik niet bij de pioniers of de genie ben opgeroepen. 

Maar later ben ik toch via de onderofficiersopleiding bij de pioniers terecht gekomen: de infanterie-

pioniers. 

 

I-1: Daar heb je ook bruggen gebouwd? 

G: Ja, kleine: loopbruggen over vijvers heen, met touwen. 

 

I-1: Leuke diensttijd gehad? 

G: Ik heb een leuke diensttijd gehad! 



 

I-1: En toen was je klaar en ben je teruggegaan naar Leiden? 

G: Ik ben in 1958 uit dienst gekomen en weer terug naar Burgy gegaan. 

 

I-1: Je had al bij Burgy gezeten? 

G: Ik ben in dienst gekomen bij Burgy in 1952, direct na de Ambachtsschool. 

 

I-1: Ah, je werkte al en Mathesis was een avondschool? 

G: Ja. Dat was pittig hoor. 

 

I-1: Voor de beeldvorming: je bent in 1952 al gaan werken bij Burgy. 

G: Ik heb gesolliciteerd. Je kreeg een briefje mee van de Ambachtsschool, waar je kon solliciteren. Ik 

ben uiteindelijk in de Lombokstraat beland - ik zal het nooit vergeten - daar woonde Burgy. In 1933 is 

de zaak begonnen. Ik moest maar terugkomen, want hij zou kijken of in een combinatie van 

aannemers – hij bouwde huizen hier in deze wijk - ik daar terecht kon. Ik moest de volgende dag 

terugkomen. Ik kwam terug. “Er is geen plaats voor jou daar. Kom maar bij mij”. 

 

I-1: Wie is dan mij? 

G: Bij Burgy zelf. Toen ben ik bij Burgy gekomen als jongetje in de Dolhuissteeg. Die loopt van de 

Mare naar de Boerhaavezalen. Op dat hoekje, dat is nu gesloopt. Ik zie me nog steeds als jongetje op 

de fiets met een bak gereedschap achterop en wachten. Ik was vroeg. Ik was altijd vroeg. Daar heb ik 

mijn verdere opleiding gehad. 

 

I-2: Was Burgy toen al zo gespecialiseerd? 

G: Absoluut niet. Er waren 8 of 10 mensen. Hij bouwde af en toe een huisje. Op mijn 23 jaar was ik 

nog gewoon timmerman. Ik werd trouwens voor Mathesis gesteund, door mijn ouders in eerste 

instantie - die vonden dat ik naar school moest ’s avonds - en Burgy steunde me. Hij betaalde mijn 

schoolgeld. 

 

I-1: Hij investeerde natuurlijk in je? 

G: En wie me in de gaten hield, was het plaatsvervangend districtshoofd van de 

Rijksgebouwendienst. Toen werkte ik als jongetje van 16-17 jaar op de toren van het 

universiteitsgebouw: het Academiegebouw. 

 

I-1: Op het Rapenburg? Dat torentje? 

G: Ja, 35 meter hoog. Hij vroeg altijd: hoe gaat het op school? Zal het nooit vergeten: het 

plaatsvervangend districtshoofd, meneer Brouwer. Dat was erg leuk. Op mijn 23 jaar had Burgy een 

school aangenomen. Dat heb ik later begrepen. Ik had niets met aanbestedingen toentertijd. Ik was 

gewoon timmerman. En hij was aan een school blijven hangen. Dat kan je wel eens hebben, als je 

aanbestedingen doet, dat je per ongeluk de laagste bent, wat niet de bedoeling was. Een zesklassige 

school in Oegstgeest. En daar had hij geen uitvoerder voor. Ik was 23 en toen kwam hij bij mijn oude 

maat Jaap Meijer. Ik werkte met hem op Pathologie (Burgy werkte heel veel voor het Rijk). Die zei: 

“Dat kan hij wel doen”. Zo was ik op mijn 23 jaar uitvoerder. Bij Burgy. 

 

I-1: Wat voor project? 

G: Een zesklassige school. 

 



I-1: Waar? 

G: Die is nu gesloopt. In Oegstgeest, waar nu dat winkelcentrum is. 

 

I-2: Lange Voort? 

G: Ja, daar stond die. Het was nieuwbouw. Ik was nooit uitvoerder geweest. Ik had wel met villa’s, 

herenhuizen en bungalows meegebouwd. Maar toen ben ik uitvoerder geworden. 

 

I-1: Daarvoor was je timmerman? 

G: Maar ik timmerde ook wel mee als uitvoerder. En dat is mijn begin van mijn carrière geweest bij 

Burgy, met mijn 23e jaar. 

 

I-1: Het was een promotie, ook financieel? 

G: Dat was een promotie. Ik heb diverse scholen gebouwd. In de Du Rieustraatschool een 

veertienklassige school, bij de Van den Brandelerkade. Die is nu gesloopt. Ik heb tegen Van Diemen, 

de sloper, nog gezegd hoe de school in elkaar zat met de betonvloeren. Toen kon ik hem raden wat 

voor vloeren erin zaten, dat het allemaal meeviel voor het slopen. Ze hebben nog maar pas het 

gymlokaal gesloopt. 

Ik heb veel villa’s gebouwd. Bij ons was het traditioneel. Toen ik begon, werkten we veel voor het 

Academisch Ziekenhuis. Dat heette vroeger zo. Nu het LUMC. Daar ging je naar toe en daar heb ik 

heel veel gewerkt, ook als uitvoerder. Ik heb heel wat professoren leren kennen en daar heb ik heel 

veel villa’s voor gebouwd: een stuk of zes. Utiliteitsbouw heet dat. 

 

I-1: Je was dus bezig op het gebouw van het Academisch Ziekenhuis zelf, maar daarnaast, omdat je 

professoren kende, kreeg je opdrachten om een villa voor hen te bouwen. Zo vergroot je je markt. 

G: In Oegstgeest heb ik een villa helpen bouwen, toen ik 16 jaar was, voor Professor Querido, de 

beroemde professor. Die is tot zijn dood toe klant gebleven is. Ik moest hem heel laat bij zijn 

voornaam noemen. Dat kon ik eigenlijk niet. Ook bij zijn vrouw niet. Ik had zoveel respect voor die 

man. 

Ik heb ook villa’s gebouwd voor professor Van Lingen, professor Dankmeijer, professor Schweitzer en 

nog anderen. 

 

I-1: Querido ken ik wel. Die was arts en heeft een boek over medische geschiedenis geschreven. 

G: Ik heb een boek van hem cadeau gehad, toen ik 25 jaar in dienst was. Er stond een opdracht in, 

twee pagina’s handgeschreven. Hij had mijn hele carrière meegemaakt. Dat boek heb ik uitgeleend, 

maar nooit terug gehad. 

Als er wat aan de hand was - met mijn vader bijvoorbeeld - belde ik zondagsmiddag altijd de 

professor op. Ik kon dat doen, want Querido belde, als er wat aan de hand was, mij ook altijd op. Dan 

had hij tijd. Dus ik belde hem ook zondagsmiddag op. Dan hielp hij mij. Mijn vader werd de volgende 

dag opgenomen. Ik was zo bekend bij het Academisch Ziekenhuis. Dat duurde te lang. “Ik kom zelf 

wel, ken de weg zelf goed”. Nee, dat kon allemaal niet. Ik zei: “ik weet wel een andere weg”. 

 

I-1: Je was dus persoonlijk ook heel goed met hem? 

G: Heel persoonlijk. Ik ben nog op zijn begrafenis geweest. 

 

I-1: Wat deed je op het Academisch Ziekenhuis? Wat voor werk? 

G: Verbouwingen. Laboratoria verbouwen en inrichten. Een verdieping zetten op de vrouwenkliniek: 

een nieuwe afdeling erbij. Operatiekamers maken en op het laboratoriumterrein 

Pathologie/Anatomie heel veel gebouwd. 



 

I-2: Was Burgy toen nog een gewoon bedrijf of al een beter? 

G: Beter. Doordat we heel veel voor de Rijksgebouwendienst hebben gedaan, waren we gewoon 

beter. 

 

I-2: Dus begon de kwaliteit al te komen? 

G: Nieuwbouw en verbouw. 

 

I-1: Die villa’s die je bouwde: die waren onder architectuur, neem ik aan? 

G: Ja, onder architectuur. Bekende architecten ook. 

 

I-1: Kan je een paar voorbeelden noemen? 

G: Ik heb een villa gebouwd in Wassenaar voor een heel bekende architect. Kan niet meer op zijn 

naam komen: een heel bekende Amsterdamse architect. 

 

I-1: Duiker? 

G: Nee. Voor Piet van der Sterre heb ik veel gewerkt. Toen gingen wij de restauratiekant op. 

 

I-1: Het Academisch Ziekenhuis was een grote klant? 

G: Ja, een heel grote klant. Toen was ik al bedrijfsleider. Toen heb ik iets verkeerds gedaan. Het 

ziekenhuis was overgegaan van de Rijksgebouwen naar een dienst van het ziekenhuis zelf. Ik had een 

opzichter daar, Hein Hein, van de Rijksgebouwendienst. Toen werkte ik net voor het Academisch 

Ziekenhuis zelf. Dan heb je aanwijzingen. Over aanwijzingen werden altijd vragen gesteld. Ik was een 

vragensteller altijd. Ik heb heel veel met Du Prie en Mazurel geconcurreerd. Zij verdiepten zich niet 

zo erg. Ik vroeg het wel wat ik en zij wilden weten. Daar krijg je later een verslag. Maar dat deden ze 

op het Academisch Ziekenhuis niet altijd: geen officieel verslag. “Maar meneer. We hebben dingen 

afgesproken”. Hij zei: “Dit staat in het bestek, maar dat is niet in de aanwijzingen gezet, helemaal 

niet”. De man lag me ook niet zo. Diezelfde middag kwam ik Hein van de Rijksgebouwendienst tegen, 

die vroeger de directie was en het wel officieel deed. “En, hoe gaat het nou met het Academisch 

Ziekenhuis, Leen?” Ik zei: “Hou erover op, over hun manier van directievoeren”. De volgende dag zat 

die meneer van het Academisch Ziekenhuis bij Burgy op kantoor en ik moest komen. Ik kreeg het 

uitgemeten. Er was een klacht over mij gekomen. Het had geen zin meer wat ik ook zei, maar ik 

moest niet over hem lullen. Toen was het werken op het AZL over. Dat krijg je. Daarna zijn we heel 

veel voor de studentenhuisvesting gaan werken. 

 

I-1: Bleef het Academisch Ziekenhuis wel klant? 

G: Nee. Het was altijd wel leuk werk. Als jongetje werkte je met al die verpleegsters: hartstikke leuk 

werk! 

Zal ik eerst de geschiedenis van Burgy vertellen? 

 

I-1: Ga je gang! 

G: In 1952 ben ik in dienst gekomen. Ik heb tot 1999 daar gewerkt: 47 jaar. In 1996 ben ik directeur 

geworden. Kasper Burgy, de kleinzoon van de oprichter, heeft een bouwkundige opleiding gedaan: 

HTS. Die is door erfopvolging eigenaar geworden van Burgy. We hebben een paar jaar samengewerkt 

en dat is altijd uitstekend gegaan. Hij was een heel ander soort man als ik. Ik was meer een 

praktijkman. Maar hij doet het geweldig: je ziet overal projecten. Mijn vrouw en ik zijn maandag nog 

in Rotterdam geweest in het stadhuis. Een tijd hiervoor naar Kasteel Haarzuilens: daar gaat Burgy de 

zes jaar volmaken bij elkaar. 



We gingen laatst naar een verjaardag in ‘n kasteel in Doorn van vrienden van ons. Daar zat er weer 

een Burgy-bord. Overal kom je die tegen. 

Maar goed, in 1998 - toen had ik de Schouwburg gerestaureerd - ik kwam heel makkelijk aan het 

werk. Ik bepaalde de prijzen dus ook. Ik had de laagste prijs, maar ik kende de architect niet. De 

anderen kenden de architect wel: een Amsterdamse architect. Die was heel erg moeilijk. Dat heeft 

me opgebroken: zaterdag werken, zondag werken. In een klein regeltje in het bestek stond dat er 

geen uitstel van oplevering werd verleend, ontstaan door meerwerk, hoeveel het was. Ik kon een 

schadeboete betalen van 15.000 gulden. Dat heeft me zo opgebroken dat ik gezegd heb: “Ik schei 

ermee uit”. Ik ben nog een half jaar gebleven. Ik wist dat ik altijd om 7 uur begon, maar nooit hoe 

laat ik thuis was ’s avonds. 

 

I-1: Je begon op te sommen wat voor werk je gedaan hebt. Na het Academisch Ziekenhuis ben je 

studentenhuisvesting gaan doen. 

G: Ja, heel veel voor Studentenhuisvesting en voor het Rijk: het oude Kantongerecht bijvoorbeeld. 

Daar heb ik een pompkelder gevonden onder een houten vloer: daar stond een Bergen op Zoom-pot 

nog onder, waar het water nog in zat. Later heb ik die pot nog ingeleverd bij De Lakenhal. 

 

I-1: Dat was waar vroeger het Leidsch Dagblad zat? 

G: Nee. Daar zit nu het Kantongerecht in. 

 

I-1: Het Sieboldmuseum toch? Aan het Rapenburg? 

G: Nee, je hebt wel de Sieboldtuin in de Hortus. 

Ik heb het Jan de Laterehofje gerestaureerd. Ik heb zes Leidse hofjes gerestaureerd. 

 

I-1: Jan de Laterehofje: waar is dat? 

G: Op de Tweede Binnenvestgracht bij de Steenstraat. Wij haalden in een woning een houten vloer 

eruit en daar lagen vijf geraamten tegen de fundering aan. Die waren als lijk begraven onder de vloer 

van die woning, want ze waren tegen de fundering aan gelegd. Onze taak was dan om de 

oudheidkundige dienst van de gemeente te waarschuwen. Ze vonden het niet interessant meer, 

want ze waren zo oud. Ze hebben die verwijderd. 

 

I-1: Het is toch een spectaculaire vondst? Je staat paf, als je iets openbreekt en je ziet vijf geraamtes 

liggen. 

G: Ja. 

Ik neem ook de Vijfde Binnenvestgracht mee. Ik heb het huis van prins Constantijn gerestaureerd. 

 

I-2: Waar is de Vijfde Binnenvestgracht? 

G: Achter de Hortus: dat grachtje. Ik ben totaal vijf keer aan de Koningin Beatrix voorgesteld, maar ze 

kent me nog niet van naam. 

 

I-1: Hoe kwam je aan die opdracht? 

G: Door architectenbureau Meindert Barkema. 

Ik ben ook een keer aan haar voorgesteld op de Burcht: vanuit de sportwereld was dat. En bij Asopos 

De Vliet - de roeivereniging - ben ik aan haar voorgesteld en heb ik met haar staan praten. In het 

Museum van Oudheden ben ik ook aan haar voorgesteld. Ik kom er nog op terug. En ze kwam 

regelmatig op de Vijfde Binnenvestgracht. 

 

I-2: Heeft prins Constantijn daar gewoond? 



G: Ja. Dat was natuurlijk bijzonder: er moest bewaking komen. Hij moest een achteruitgang hebben: 

hij kon via de Mensa vluchten, als dat nodig was. Op het werk kwam ze regelmatig en bemoeide zich 

ermee of er een houten vloer moest komen of een natuurstenen vloer. Daar bemoeide ze zich ook 

mee. Dus financieel keek ze ook mee. We gingen wel eens wat bij l’Espérance drinken met haar. Ze 

was er niet vies van! 

 

I-1: Wat waren je ervaringen met Beatrix? 

G: Heel goed: leuk, eenvoudig. Een heel aardige vrouw. Ze kende me in Constantijns huis, maar voor 

de rest niet. 

 

I-1: Heb je nog contact gehad met Constantijn zelf? 

G: Ja, natuurlijk; noemde hem bij zijn voornaam. Hij bezocht ook regelmatig l’Espérance, de kroeg. 

Theo Huinink en zijn vrouw, die eigenaren waren van l’Espérance toentertijd. Zij zijn op zijn bruiloft - 

op zijn receptie - geweest. 

 

I-1: Was het een monumentenpand? Moest je dat helemaal restaureren? 

G: Ja, het was hard nodig. 

Ik heb veel aan het Academiegebouw gewerkt. Als jongetje al, maar later heb ik er regelmatig aan 

gewerkt. 

 

I-1: Wat heb je daaraan gedaan? 

G: De toren gerestaureerd. Diverse interne verbouwingen: van collegezalen en later in de Hortus. 

Vroeger zat op de Vijfde Binnenvestgracht de Clusiustuin. Daar stond een torentje. Die hebben wij 

helemaal vernieuwd. Een prachtig stuk werk! Die is later naar het begin van de Hortus gegaan. Als je 

het Academieplein op gaat, dan loop je zo tegen de toren van de Clusiustuin aan. Hij komt niet meer 

tot zijn recht, niet zo mooi meer. 

 

I-2: Wat is er nu in de Clusiustuin? 

G: Dat weet ik niet. Ik ben er nooit wezen kijken. 

 

I-1: Het is gewoon een tuin, maar je kunt er niet in. 

G: Je kunt er wel in, maar het was vroeger echt een wetenschappelijke tuin. Er werden echt nieuwe 

planten in gezet. 

Ik heb in de Hortus een ommuurde tuin gemaakt: de Japanse tuin. Daarin stond een Japans 

theehuisje, die we hebben gebouwd. Zulk mooi werk! En we hebben een muur gebouwd, die is 

afgedekt met dakvorsten. Die hebben we uit Japan laten komen. Er komen ook regelmatig Japanners 

langs. 

 

I-2: Ja. Daar is het ook voor gedaan hè? 

G: Ja. Ter ere van Siebold. Heel veel planten en bomen kwamen uit Japan vandaan. Later heeft Burgy 

veel meer dingen gebouwd, zoals de grote plantenkas. 

Heel veel studentenhuizen. Ja, allemaal monumentenpanden. 

 

I-1: Hoe kwam je aan de expertise? Er zijn heel veel regels voor het restaureren van dergelijke 

panden. Je moet oude materialen gebruiken. Je moet je verdiepen in technieken. 

G: Maar dat leer je wel. 

 

I-2: Is die omslag heel geleidelijk gegaan bij Burgy? Het was eerst een gewoon bedrijf. 



G: We gingen veel verbouwen op het Rapenburg. Toen kwamen er monumentensubsidies los. Het 

werd strenger. Toen kwamen ze uit het hoofdkantoor van Monumentenzorg het werk controleren. 

Toen heb ik min of meer de zaak omgedraaid naar monumenten- en restauratiebedrijf. 

Ik heb studentenhuis Wallon een paar keer verbouwd, op de hoek van de Papengracht. 

 

I-1: Het beruchte studentenhuis! 

G: We gingen opleveren: dat was niet leuk. De trap was nog nat van de lak. Ze hebben kalkspecie 

naar beneden gespoten met een brandslang. Maar wel leuke jongens hoor! 

Ik heb Augustinus verbouwd. Ik weet nog dat ik met een Amsterdamse architect op de stoep stond 

van Augustinus, Rapenburg 24. Toen zei hij: “Wat heeft u allemaal gedaan? Laat u wat zien”. Ik zeg: 

“Laten we ons maar omdraaien. We kunnen ook nog daar naar toe lopen. Het is allemaal vlakbij.” 

Rapenburg 8 kennen jullie misschien ook wel: die uitzendorganisatie. Ik heb daar als jongetje nog 

gewerkt. Toen hadden we er al iets mee. 

 

I-1: Hebben jullie ook restauratie-expertise ingehuurd? 

G: Ik heb zelf natuurlijk wel een restauratiecursus gevolgd. 

 

I-1: Zeker als je onder controle staat van Monumentenzorg, moet je wel. Waar heb je dat gedaan? 

G: Dat weet ik niet meer. Ik heb wel het theoretische examen gedaan in Haarlem. Dat weet ik nog 

wel. 

 

I-2: Want je moet wel kennis hebben van bouwgeschiedenis bijvoorbeeld. 

G: Dat leerde je aan. En van oude bouwmaterialen. 

 

I-1: En van kleuren? 

G: Kleuren werden door de architect bepaald. Oude stenen, oude stoepen: we hadden een hele kring 

van leveranciers natuurlijk, van wie we gebruik maakten. Wij deden bijvoorbeeld de kasteelruïne van 

Brederode in de buurt van Haarlem. Die hebben we geconsolideerd. Ik heb er aardig aan verdiend. Ik 

weet nog goed: we hadden een afrekening, dat was 20 kubieke meter metselwerk als stelpost. De 

opzichter van de Rijksgebouwendienst liep die stenen te tellen, die aangevoerd waren: die liggen zo 

en zo en die tellen niet zo hard aan. En hij zei: “We komen aan 16 kuub stenen”. Ik zei: “Dat klopt 

niet. Ik heb 20 kubieke meter metselwerk aangenomen. Bij metselwerk hoort ook specie bij, dus we 

moeten het in het werk meten. Je moet die stenen niet tellen, maar in het werk meten”. De specie is 

een tiende van het metselwerk. Dat scheelt wel een paar kubieke meter. Je moet een beetje 

zakenman zijn. Wij hadden het aangenomen. Het Rijk had er zo’n beetje 100.000 gulden van 

overgehouden. Daar zouden ze een brug van laten bouwen en dat zouden wij doen: die ronde brug, 

waarover je nu naar het kasteel toe loopt. Maar die kwam maar niet. Ik dacht: “Zo meteen is dat 

weg”. Uiteindelijk was ik al weg en toen kreeg ik toch nog de uitnodiging om die brugprijs te maken 

als enige aannemer. Ik heb het uitgerekend en kwam op 120.000 gulden uit of zoiets. Ik ging 

daarmee naar Den Haag: de Kennedylaan, de Rijksgebouwendienst. Zoveel? Nou, die ambtenaar had 

heel wat minder staan. Ik zei: “Maar dan heb je daarmee en daarmee geen rekening gehouden. Zeg 

maar dat en dat”. Toen kwam er uiteindelijk 100.000 gulden uit. Ik wilde er uiteindelijk 106.000 voor 

hebben, met onderhandelen. Toen kwam Van Roosmalen binnen, een jonge architect. “Hi heren, 

bent u er uit?” Ik zei: “Nee, meneer Van Dijk wil 100.000 geven en ik wil 106.000 hebben. We komen 

niet tot elkaar”. Hij zei: “Ik weet het goed gemaakt”. Ik dacht: hij gaat half om half zeggen. “U heeft 

zo goed meegedacht”. Ik had heel goed meegedacht bij die bruggenbouw. “U krijgt van mij 104.000 

gulden”. Ik zei: “Dank u wel, meneer.” 

 



I-1: Hoe heette die architect? 

G: Van Roosmalen: was toen een jonge architect. Heb ik later meer mee gedaan. Hij werkte bij de 

Rijksgebouwendienst. Hij heeft laatst ook de Raad van de Rechtspraak gedaan in Den Haag. Heeft hij 

voor 50 of 55 miljoen gerestaureerd. Mijn kleinzoon is daar hoofd Facilitaire dienst. Bij de 

Monumentendagen waren er twee verdiepingen vrij. Maar mijn vrouw en ik hebben het hele 

gebouw gezien. 

Maar goed, we waren op het Rapenburg: Academiegebouw, heel veel studentenhuizen, Museum van 

Oudheden: tempel van Taffeh. Dat is één van de beroemdste dingen, die we gemaakt hebben. Die 

tempel hebben ze gekregen van president Nasser. De tempel stond achter de oude Asoewandam. Ik 

ben er ook twee keer geweest trouwens. Toen is er een nieuwe dam gebouwd achter de oude dam. 

Stond de tempel in de winter onder water. De tempel was 6 meter hoog, maar ’s zomers stak het dak 

vrij boven het water uit. Daarop werd gerecreëerd. In de winter stond de tempel onder water. Toen 

is hij aangevaren, het dak helemaal in elkaar gevaren. Het was een ruïne geworden. 

 

I-1: Is dat Aboe Simbel: het complex, dat daar staat? 

G: Nee, maar daar zijn we ook geweest. Ben jij er ook geweest? 

 

I-1: Nee, maar er zijn heel veel verhalen over. 

G: Die tempel hebben ze omhoog geplaatst. We zijn er geweest samen. We zijn ernaartoe gevlogen. 

Je kon er met de bus ook naar toe, maar dan voor en achter met militairen. Wij zijn ernaartoe 

gevlogen vanuit Luxor vandaan. We hebben het allemaal prachtig bekeken: indrukwekkend. Maar de 

tempel van Taffeh had ook een geschiedenis. Wij – Nederland – hebben voor de Unesco gewerkt, 

hebben geholpen bij de verplaatsing van de tempels. Twee tempels: in Italië staat er één en één in 

Amerika. Ook die hebben ze geschonken gekregen van president Nasser. Die hebben ze 

gedemonteerd en herbouwd. Op het laatste moment hebben ze de tempel van Taffeh - het water 

was al aan het stijgen - …….kregen ze het idee dat Nederland er één kon krijgen. Toen hebben ze de 

brokstukken opgeraapt: er was alleen een oude krantenfoto. Niets meer: geen metingen, geen 

foto’s, alleen die oude krantenfoto. 640 stuks blokken natuursteen waren het. 

 

I-2: Dus helemaal uit elkaar? 

G: Hij is in brokken aangevoerd. Het was een ruïne. 

 

I-1: Het was een ruïne? 

G: Ja, een ruïne. Te laat hebben zij het gegeven. Dus was er geen tijd om het te registreren, waar het 

precies weggehaald is. Alleen die krantenfoto. Ik ben erbij betrokken geraakt. Ik werkte veel voor het 

Museum van Oudheden. Ik had daar connecties. Een aannemer heeft heel veel connecties hoor! De 

Egyptische architect is erbij geweest. De basis zijn we gaan uitzoeken met hem. We zijn diverse keren 

opnieuw begonnen om de juiste basis te vinden, met de architect samen. Toen is hij weggegaan. Met 

het museum hebben wij tempel opgebouwd. 

 

I-1: Het voordeel is dat bij Oudheden heel veel expertise is. Er zijn Egyptologen, die er heel veel van 

afweten. Dat is een voordeel. 

G: Ja. De blokken lagen opgeslagen op de Papengracht, waar de krant [Leidse Courant, nr. 32] heeft 

gezeten. Door Van Duuren werden ze aangevoerd naar de hal. Wij gingen dan verder met opbouwen, 

maar er waren ook heel veel blokken verdwenen. Er zijn 10.000 nieuwe stenen in vermetseld die je 

niet meer kon terugvinden. 

 

I-1: Wat was de reden? 



G: Dat er blokken kapot of weg waren? Daar kwam het metselwerk in de ontbrekende stukken, 

behalve het dak. De wanden waren dubbelsteens, dus twee blokken met een vulling ertussen. Wij 

maakten die aan elkaar met ankers met lood aangegoten, maar de ontbrekende blokken gingen we 

dus volmetselen en ik had de expertise om het metselwerk te pleisteren. 

Als deskundige kan je zien dat het gemetseld en later weggestukadoord is, met die pleistermortel, 

die uit Zeeland vandaan kwam. Daar hebben we duizenden kilo’s van gebruikt en gepleisterd dat het 

er bijna echt uitzag. Dat herkennen jullie vermoedelijk niet. Er zijn ook daklijsten nagegoten: een heel 

groot hoekstuk op de dakrand, met een mal. 

 

I-2: Wat voor materiaal dan? 

G: Restauratiemortel heet het: is een soort mortel dat ze in Zeeland uitgevonden hebben. 

 

I-2: Dat is origineel? Dat hadden zij ook, de Egyptenaren? 

G: Nee. Dat zijn ze later wel gaan gebruiken, toen het door ons bekend geworden is. 

 

I-2: Maar in de Egyptische tijd? 

G: Het waren stukken steen: Nubische zandsteen. 

 

I-2: Wat gebruikten ze om het aan elkaar te krijgen? 

G: Met krijt, krijtachtig specie. 

 

I-1: Hoe oud is de Taffehtempel? 

G: 2000 Jaar oud. Begin van de jaartelling. Ook waren door die aanvaring die dakplaten - die waren 

zo’n 20 centimeter dik en een meter breed en zo’n 6 meter lang - die waren allemaal gebroken. Dat 

was een probleem. 

Komen jullie wel eens in het Museum van Oudheden? 

 

I-1: Ja. 

G: Dan kan je zien dat er naden in zitten. De volgende keer ga je met andere ogen kijken. We hebben 

de dakplaten laten hangen: die lagen op vier steunpunten: twee uiteinden en twee tussenpunten. In 

de dikte hebben we er een sleuf in gezaagd. Dat zou nu niet meer mogen hoor! Die stof, dat gaf heel 

veel stof, dat niet meer zuiver was. Het vaste deel hebben we er uitgehakt en met restauratiemortel 

hebben we er een stalen stijgerpijp ingestort, zodat ze het weer zelfstandig konden dragen. Dat kan 

je ook zien. 

 

I-2: En dat mag nu niet meer? 

G: Nou, je mag er nu niet meer zo makkelijk mee omgaan en zagen, maar bij ons was het iets 

makkelijker. 

 

I-2: Over welke tijd hebben we het? 

G: Eind van de jaren zeventig. 

 

I-1: De Taffeh-zaal is in 1983 opgeleverd! 

G: Ja. Dat klopt. Hij is gewijd aan de god Isis. Vroeger heeft er een beeld in gestaan, achterin. Er staat 

nog een spreuk. Hij is een tijdje katholiek geweest: als je er de rechterpoort in gaat, dan zie je dat ze 

een wijwaterbakje hebben uitgehakt en daar zat het wijwater in. Daarna werd het als stal gebruikt. 

Rechtsachter zit een gat in de muur. Daar heb ik nog een foto van, maar die kan ik niet meer vinden. 



In een opening stond koningin Beatrix. De opening was vlakbij de Nijl. De boer had daar een opening 

gemaakt. Dan kon hij uit de Nijl zijn water halen en kon hij daar zijn schapen mee voeren. 

 

I-2: Het is ook een stal geweest? 

G: Ja, ook een stal geweest. Het heeft heel veel bestemmingen gehad. Dat is een pronkstuk van mij 

hoor! 

 

I-1: Het is prachtig! Het is bijna wereldnieuws geweest. 

G: Ja. Het is zo: in de schenkingsacte van president Nasser staat dat hij moest overdekt staan en vrij 

toegankelijk voor iedereen. Je hoeft dus geen entree te betalen voor de tempel. Want daarachter 

komen pas de poortjes. 

Ik heb daar heel veel zalen gemaakt voor beelden. Ik heb diverse tentoonstellingszalen gemaakt en 

bekleed. 

 

I-1: Hebben jullie ook de binnenplaats overkapt? 

G: Nee. Dat heeft een Gouds bedrijf gedaan. Die moesten toen weg - de afwerkvloer was er nog niet 

in - maar die moesten weg, zodat wij de tempel konden gaan opbouwen. 

 

I-1: Het is een beetje vreemd dat jullie….? 

G: Nee, er waren geen relaties. Ik was restauratie-aannemer. 

 

I-1: Ik ken de oude binnenplaats van het museum van Oudheden nog als een open plaats. 

G: Daar kwamen vroeger de koetsen binnenrijden. 

 

I-1: Er stond een soort hunebed in het midden met allerlei stenen. 

G: Het Goudse bedrijf heeft de vloer gemaakt en de wanden bekleed, het dak en het plafond 

gemaakt. Daar kan je op lopen. Daar hangen beflers. Dat heeft Burgy gedaan. Ik weet niet of jullie 

weten wat beflers zijn? Ze zijn voor het geluid - er worden ook concerten gegeven - het zijn een soort 

steenwoldekens, die ingepakt zitten in zwarte folie en die zitten aan gordijnrails vast. Je kunt met een 

paar handbewegingen zo’n hele rij over de hele zaal….….: ze hangen normaal apart allemaal of je kan 

ze combineren, om de geluidskwaliteit te verbeteren. Dus dat hebben wij ook gedaan. 

Toen was ik een keer op een vergadering van de aannemersvereniging: we hadden het over een reis. 

We gingen eens in de vijf jaar een grote reis maken met onze vrouwen. 

 

I-2: Aannemersvereniging van Leiden? 

G: Ja, maar ook van de NVOB, afdeling Leiden: Nederlandse Vereniging Ondernemers Bouwbedrijf. 

En je had de LAV: Leidse AannemersVereniging. Dat was een aanbestedingsvereniging. Die regelden 

de aanbestedingen. 

 

I-1: Daar was je lid van? 

G: Natuurlijk waren we daar lid van. Dat kon niet anders. Ik heb namens die vereniging als voorzitter 

in het Leerlingstelsel gezeten. Dus ik heb toespraken gehouden, lezingen gehouden, onder andere 

voor scholen. De decanen waren allemaal erop gericht dat de leerlingen rechtstreeks naar de 

universiteit gingen. Mijn idee was altijd: ambacht leren. Dat was mijn stokpaardje. In de toespraak 

hield ik daar altijd rekening mee. Dat ben ik jaren geweest.  

Maar goed: eens in de vijf jaar ging de Leidse AannemersVereniging of de NVOB - dat weet ik niet 

zeker - ergens in de wereld naar toe. Kostte niet veel: een paar honderd gulden; de zaak betaalde 

dat. Toen heb ik gezegd: “Waarom gaan we niet naar Egypte: oorsprong van de bouw?”  



Toen heb ik een lezing georganiseerd, door de directeur van het Rijksmuseum van Oudheden, Piet 

Stuart, en die heeft een heel goede lezing gehouden. En toen werd hij uitgenodigd door het bestuur. 

We hadden een eigen vliegtuig - van Transavia - het was niet een heel groot vliegtuig, maar er gingen 

100 mensen in, maar we hadden plaats over. We hebben hem uitgenodigd: hij en een graver. Die zijn 

mee geweest, die elf dagen. De directeur heeft ons vier dagen rondgeleid in Egypte: Cairo-musea en 

alle dingen, waar hij alles van af wist. Die graver is gaan graven. Wij zijn gevlogen naar Luxor en hij is 

naar die graver gegaan. Er mochten ook kinderen mee: toch ruimte over in het vliegtuig! Maar op het 

vliegveld moesten we afscheid nemen en ze moesten er zijn als we weggingen natuurlijk. Dat kostte 

ze niets. En toen zijn we naar de tempels wezen kijken, maar niet waar we naar toe moesten vliegen: 

Aboe Simbel. Daar zijn we toen niet geweest. 

 

I-1: Dat is wel jammer, want het is spectaculair. 

G: Dat was jammer. Toen zijn we teruggevaren met een cruiseboot naar Cairo en zijn we 

teruggevlogen, na bezichtiging van de tempel van Luxor en die torens: die staan ook in Den Haag. En 

in Parijs staat er eentje. 

 

I-1: De Pyramiden van Gizeh? 

G: Ja. Daar werden ze uit de grond gehakt. Die heten anders hoor. Daar werden de obelisk uit de 

rotsen gehakt. Die was zo’n 30 of 40 meter lang, midden in de bergen. Onderaan waren ze driemaal 

zo groot. Er werd een soort loopgraaf uitgehakt over de hele lengte, maar de grote kunst was om het 

hele ding los te krijgen van de ondergrond en hem naar de Nijl af te voeren. 

 

I-2: Waar was dat voor? 

G: In Parijs staat er eentje, op dat grote plein. 

 

I-1: Je bedoelt de obelisk op de Place Vendôme? 

G: Ja, de obelisk. Die werd uitgegraven en dat is een keer mislukt en toen zijn ze opnieuw begonnen. 

Hij was namelijk gebroken. Daar waren ze jaren mee bezig en dan moest het de berg af. Per boot 

moest het allemaal naar zee gebracht worden. Een gedoe hoor! Later zijn we nog een keer samen 

geweest op vakantie en toen zijn we ook naar Aboe Simbel gevlogen. En we hebben een treinreis 

terug gemaakt, dus niet met de boot. Toen zijn mijn vrouw en ik nog gaan duiken in de Rode Zee. 

 

I-1: Interessant he? 

G: Ja, het was ook interessant. We hebben ervan genoten en we hebben het er nog steeds over. En 

we hebben er foto’s van. 

 

I-1: De Schouwburg heb je gerestaureerd? 

G: Ja, Schouwburg gerestaureerd. 

 

I-1: Dat hebben jullie ook heel mooi gedaan! 

G: Ja, heel mooi. Op de eerste verdieping hangt een schilderij in de koffiekamer. 

 

I-2: Waar die bekende Leidenaars op staan? 

G: Ja. Toen werd mij gevraagd: wil jij er met je vrouw op? Ja, maar ik wil zover mogelijk van die 

architect vandaan staan. Dus de architect staat aan de linkerkant en ik met mijn vrouw staan aan de 

rechterkant. 

 

I-1: Had je een hekel aan hem? 



G: Ik kon niet zo goed met hem opschieten! 

 

I-2: Was dat een Amsterdammer? 

G: Ja, een Amsterdammer. 

 

I-1: De Leidse Schouwburg is één van de oudste schouwburgen in Europa, van het einde van de 17e 

eeuw. Ik was een keer op Malta. Daar hebben ze ook een schouwburg. De mevrouw die ons 

rondleidde, zei: “Dit is de oudste schouwburg van Europa!” Ze was erg trots. Toen zei ik: “Hoe oud is 

deze schouwburg?” Ze zei: “1785”. Ik zei: “Ik kom uit Leiden en daar hebben ze een schouwburg van 

begin 1700.” 

G: Eind van de 17e eeuw: 1675 of 1680. De restauratie was mooie klus hoor! De lampen uit Italië - 

Florence - hangen boven de balustrade en in het midden hangt een heel grote lamp. Wat gebeurt er 

een paar dagen voor de opening? Toen kwam een lamp naar beneden van de middenkroon! Nou, dat 

was wat! Er was gelukkig geen publiek. De volgende dag waren er Italianen. Die hebben - maar dat 

kan je niet zien (die hadden al een reserve gemaakt) – reservedingen in de kroon opgehangen. En al 

die lampen, die in die grote kroon hingen, zijn met nylondraad opgehangen en beveiligd. Dat kan je 

niet zien: net als visdraad. Dat was een sensatie hoor! 

 

I-1: Maar dan werk je als aannemer intensief samen met de architect? Het is een heel speciale 

restauratieklus. 

G: Die had er erg veel verstand van. 

 

I-2: Wanneer is de Schouwburg gerestaureerd? 

G: in ’97. 

 

I-1: Koningin Juliana heeft het geopend, weet ik. In ’77 geloof ik. 

G: Nee. Er is twee keer verbouwd: één keer door Jurriëns verbouwd, de Utrechtse aannemer, die ook 

het stadhuis gerestaureerd heeft. Niet zo best! Komen jullie weleens in het stadhuis? 

 

I-2: Ik heb er gewerkt. 

G: Heb je gezien dat er heel veel voegen uit zijn aan de Breestraatkant? 

 

I-2: Daar let ik niet op. 

G: Als je er langs loopt, zie je dat heel veel voegen eruit zijn. Niet best gedaan! Jurriëns is failliet 

gegaan. Ik zat samen met Jurriëns in een kwaliteitscommissie. Jurriëns heeft Huurman B.V. in Delft 

overgenomen: een dure restaurateur was dat. Daar heb ik veel concurrentie van gehad altijd. 

Jurriëns is bij Burgy geweest of hij Burgy kon overnemen. Toen heeft Burgy hem weggestuurd. Daar 

was geen sprake van. 

 

I-2: Is Burgy nu toonaangevend in Nederland? 

G: Ja, één van dé restaurateurs. 

 

I-2: En Burgy werkt ook landelijk nu? 

G: Ja, onder andere in Breda. Ze gaan nu in het Vondelpark, vertelde de uitvoerder (die ik als jongetje 

nog aangenomen hebt). Van de week is dit werk klaar. In het stadhuis van Rotterdam: 60 man liepen 

er. En het is ook klaar. Hij ging dan een villa restaureren van 1200 m2. Daar ging de uitvoerder naar 

toe voor het Vondelpark. Van een schatrijke opdrachtgever! 

 



I-1: Burgy heeft ook buiten Leiden gerestaureerd: de Gevangenpoort en het gebouw van de Eerste 

Kamer? 

G: En heel veel op de Prinsengracht in Den Haag. We werkten heel veel voor het Stadsherstel en 

meneer Voorhoeve, directeur van het Stadsherstel. We hadden de aanbesteding voor de 

Prinsengracht: een heel belangrijk pand. Ik was opvolger, dus tweede met de inschrijving. Dat kwam, 

want het Haags Aannemersbedrijf schreef ook mee en het Haags Aannemersbedrijf is eigenlijk van de 

gemeente. Die deed niet mee aan aanbestedingen bij de LAV, de Haagse in dit geval. Er werd niets 

uitgehaald. Het was gewoon een rekenvergoeding. De voorschriften lagen gedeponeerd bij het 

ministerie. Dat betekent dat ze niet echt een officiële goedkeuring hebben, maar wel dat ze waren 

gedeponeerd. Dat je ervan af weet. Dus gewoon een rekenvergoeding. De rekenvergoeding is 

helemaal over hoor! 

Bij Burgy werken nu drie à vier mensen op de calculatie-afdeling om de werken uit te rekenen. 

 

I-1: De Prinsengracht: daar heb je meegedaan? 

G: Ja, diverse panden. O ja, toen was ik tweede en ik was erg teleurgesteld. Toen hadden we nog 

geen mobiele telefoon en ik was op de zaak en ze zeiden mij: “Jij moet meneer Voorhoeve bellen.” 

Een heel aardige man. Ik belde meteen. Hij zei: “Meneer Van Gorkum, ik vond het zo jammer voor u, 

want ik weet hoe het kwam: het scheelde niet zo veel en jullie doen aan rekenvergoeding. Die 

hadden we gewoon gehandhaafd. Het Haagse Aannemersbedrijf doet niet aan rekenvergoeding, dus 

die kon goedkoper zijn”. Hij zei: “Ik weet het goed gemaakt. Ik heb nog een klus, in een zijstraat van 

de Prinsengracht: een grote, mooie klus en dat gaat u maken zonder concurrentie”. 

 

I-1: Dat was heel aardig van hem. 

G: Ja, hij was ook op mijn 40-jarig jubileum op De Horsten in Wassenaar. 

 

I-2: Daar ben ik toch nieuwsgierig naar: een gewetensvraag! Hoe ging dat nu tussen die aannemers, 

als er offertes waren? Het is natuurlijk heel verleidelijk om met elkaar te praten toch? Gebeurde dat? 

G: Nee. 

 

I-1: Veel meer handjeklap? 

G: Nee, bij de biedingen de laagste. Ik heb in mijn carrière één keer een werk weggegeven. Ik heb me 

teruggetrokken bij het oude Natuurwetenschappelijke Museum in de Raamsteeg. Later heb ik er spijt 

van gehad, maar ik heb toen gezegd: “Ik doe het niet”. Toen werd aan de volgende de opdracht 

gegeven. Terugtrekken heb ik één keer in mijn loopbaan gedaan. Verder heb ik nooit een werk 

weggegeven, nooit, ook niet voor geld. 

Op het Rapenburg 24 - Augustinus - heb ik gedaan. Op het Rapenburg heel veel panden gedaan. Op 

Rapenburg 31 heb ik een Duitser in uniform gevonden. We moesten een uitbreiding maken van de 

Studentenhuisvesting naar de binnenplaats toe. We waren aan het graven en onder een olievaatje – 

zo’n drummetje - daar lag een Duitser volledig in uniform. Die hadden ze koud gemaakt en begraven. 

Toen Rapenburg 29: mevrouw Bletz: dat was een danslerares. Nu woont er een heel bekend iemand. 

Betekent in Leiden veel. Mevrouw Bletz was de eigenares toen. Die is later naar de Vondelstraat in 

Amsterdam gegaan. Dat hebben wij ook gerestaureerd. Maar goed, de vloer in de achterkamer was 

verrot. We haalden de vloer uit die achterkamer. Dat ging een beetje raar en toen kwam een vloer 

met geglazuurde plavuizen van het klooster. Vroeger heeft er een klooster gestaan. Dat was de 

keukenvloer. 

 

I-1: Dat was Rapenburg 29? 



G: Ja. Dat weer gemeld natuurlijk: allemaal gefotografeerd en geïnventariseerd. Later zijn er 

kunststofplaten overheen gelegd en is er een betonvloer gestort. Het is wel geregistreerd. 

 

I-2: Rapenburg 29 is aan de kant van…? 

G: De Doelen. De evenkant, naast de Studentenhuisvesting nummer 31. 

 

I-2: Alexander Geertsema zit daar toch? 

G: Geertsema is dat! Als we komen met Monumentendag, hebben we altijd een aparte rondleiding. 

Ik heb heel veel op Tropische Geneeskunde gewerkt als jongetje, toen dat een laboratorium was 

[Rapenburg 33]. Dit is naast Geertsema. Heb ik veel voor verbouwd. Studentenhuisvesting was dat. 

Even kijken hoor, Kantongerecht hebben we gedaan. Heb ik die pompkelder gevonden. 

Toen heb ik Rapenburg 47. Dat is nog steeds een vaste klant: die belt me, als er wat is: mevrouw 

Koole. In de tuin hebben we een waterkelder gevonden, voor drinkwater. Op de Garenmarkt staat 

een pomp. Die hebben wij ook gedemonteerd en gerestaureerd. We kwamen een heel grote 

pompleiding tegen, van lood helemaal. Ik ben laatst nog opgebeld door mensen, toen dat plan werd 

gemaakt voor die parkeergarage. Ik wist dat er een pompkelder moest zijn. Ik heb die pompkelder 

nooit gezien, maar die moet er gewoon zijn. 

 

I-2: En hebben ze die gevonden? 

G: Niet dat ik weet. 

 

I-1: Ze hebben wel heel veel opgegraven op de Garenmarkt. Ik ben er geweest. 

G: Maar die pompkelder ligt vermoedelijk op de bestaande Garenmarkt. Daar liep die pompleiding 

naar toe. 

 

I-1: Je hebt ook het gebouw van de Eerste Kamer in Den Haag gerestaureerd? 

G: Ja, de Eerste Kamer. We hebben een liftkelder gemaakt en een stuk gerestaureerd. Alle materialen 

moesten we overvaren via de Hofvijver. En pas - een jaar geleden - heeft Burgy weer een grote 

restauratie gehad in de Eerste Kamer. 

 

I-1: Dat is op het Binnenhof? 

G: Op het Binnenhof. Maar we mochten alleen met een betonwagen komen. We moesten speciaal 

toestemming hebben voor een betoncontainerwagen om beton te storten voor de liftput. Al het 

andere moest over het water. Dat was een hele toer. Wij hebben de eerste dag al een 

beveiligingskabel kapot gevaren. Op de aanwijzing was gezegd en genoteerd dat de vijver op 

voldoende diepte was. 

Op het Mauritshuis hebben wij een heel laboratorium gebouwd: bovenop een 

restauratielaboratorium. Op de zolderverdieping. 

Wat heb ik nog meer gedaan? 

 

I-1: Haarzuilens heb je ook gedaan? 

G: Kasteel Haarzuilens heb ik niet gedaan; dat is na mijn tijd geweest. 

 

I-1: Dat heeft Burgy gedaan, maar na jouw tijd? 

G: Na mijn tijd. Ze zijn ook veel groter gegroeid in de tussentijd. Dat is heel wat! 

 

I-1: In de tijd dat jij directeur bent geweest, is dat bedrijf van vrij klein groter geworden? 

G: Ja, veel groter geworden. We waren met een man of 30 of zoiets. 



 

I-1: En toen jij begon, waren het er....? 

G: Acht, negen of tien. 

 

I-1: Dertig man is een middelgroot bedrijf? 

G: Ja. Maar nu is het 120 mensen. Met een prachtige werkplaats. Ik heb de ontwikkeling 

meegemaakt en ik heb nog gewerkt op de Amphoraweg. Ik was toen directeur. Ik ben in 1996 

directeur geworden. Ik heb mijn contract nog. Twee jaar later is Kasper dus door erfopvolging komen 

werken.  

Tot mijn pensionering heb ik uitstekend samengewerkt, terwijl wij totaal verschillende mensen zijn. 

Ik kom er nog regelmatig. Ik ben lid van de oud-directieleden van de nationale restauratiegroep. Die 

houden elk jaar een bijeenkomst met onze dames erbij. Mooi hotel, mooie monumentale steden. En 

dan hoor je veel. Dat brief ik over aan Kasper. Eens in de twee maanden gaan we een bakkie koffie 

doen met elkaar, anderhalf uur. 

 

I-1: De verstandhouding is dus heel goed? 

G: Heel erg goed; ik ben nog steeds een echte Burgy-man. 

 

I-1: Aardige man he? 

G: Ja, hij is heel eenvoudig gebleven. Hij komt nooit op recepties. 

 

I-2: Dat is toch niet handig in die wereld? 

G: Hij heeft het niet nodig. Ik kwam heel veel op recepties altijd. Hij woont op het Rapenburg. Hij had 

drie panden van de bank gekocht: één verkocht, in één woont hij zelf en één verhuurt hij. 

 

I-2: ABN/AMRO? Mijn schoonvader werkte op de ABN/AMRO. Ik kwam er nog wel eens.  

G: Ja, ABN/AMRO. 

Ik heb veel voor de Nederlandse Middenstandsbank gewerkt, toen ze nog op de Breestraat [nr. 61] 

zaten. Jaren. Heette toen nog Nederlandse Middenstandbank. Heet nu ING. Wij werkten van Hoek 

van Holland tot Amsterdam. Ik heb in Lisse een nieuw bankgebouw gemaakt. Dat is nu het 

politiebureau. Heel veel monumentale panden. Ik heb de Breestraat ook drie of vier keer verbouwd. 

Dat was nog een toestand. Toen werkte ik daar. Ze hadden een kelder onder andere met een kluis. Er 

was een gangetje eromheen: om al die kluizen zaten gangetjes. Aan de achterkant - de 

Langebrugkant - als er geld gebracht werd, werd er gebeld. Dan ging het luikje open en werd er een 

koffertje met geld overhandigd. Op een gegeven moment werd er gebeld, stond er een overvaller en 

kon een man van de bank dat koffertje inleveren. Dat was een overval, maar het is nooit uitgekomen 

wie het geweest is. Toen werkten we daar. Het viel me ontzettend mee dat we niet gehoord werden. 

Ik heb daar een heel goede klant gehad. Vier, vijf directeuren meegemaakt. Dat zijn altijd nog aardige 

mensen. Een enkele keer zie ik ze wel. 

Dan heb ik zes hofjes in Leiden verbouwd/gerestaureerd. 

 

I-1: Nog leuke dingen gevonden? Welke hofjes? 

G: Jan de Laterehof. Daar heb ik die geraamtes gevonden. Jan Pesijnhofje in de Kloksteeg, klein 

Sionshofje bij het Boerhaavemuseum, Assendelftshof op de Langegracht. Dat was een haastklus. Dat 

kwam ineens. Er kwamen Van Dam-eenheden in Leiden. Toen hebben we samen met Van der Sterre 

een plan ontwikkeld, maar we waren al bezig. Schachtenhof en de Annahof. 

 

I-2: Annahof is met dat kapelletje toch? Op de Middelstegracht? 



G: Als ik een excursie geef aan mensen, dan is dat kapelletje heel beroemd: dat is het enige van het 

Bisdom van Utrecht. Als de bisschop in Leiden kwam, dan sliep hij boven het kapelletje. Je ziet daar 

de sporen van de ontploffing van het kruitschip op de Steenschuur nog: een aantal kapotte ruitjes en 

zo. Er is daar een hele geschiedenis. En als je een beetje bekend bent met de beheerder, mag je erin. 

Ik heb natuurlijk heel veel regentenkamers gezien. 

Ik heb er nog één: achter de Vierde Binnenvestgracht, achter het Plantsoen [Tevelingshofje]. Heb ik 

ook aan gewerkt. 

 

I-2: Dat is heel bijzonder. Niets is vierkant. 

G: Niets is recht daar. Alles is scheef. De Vierde Binnenvestgracht, achter het Plantsoen. Vlak 

daarachter, waar Burgy nu bezig is; is ook een prachtig pand. 

 

I-1: Op de hoek met het Levendaal, waar die appartementen komen? 

G: Ja. Als je ziet, aan de buitenkant, nu de steiger grotendeel weg is: mooi joh! Ik ben er pas geleden 

in geweest. Ik ga er binnenkort met Thea een keer naar toe. Die wil het ook graag zien. 

Als ik een auto van Burgy zie rijden - er rijden nu 45 auto’s - dan toeteren ze allemaal en ik vanaf mijn 

fiets zwaaien. 

 

I-1: Het zijn dure appartementen. 

G: Ja, nu is de steiger weg van de ronde uitbouw. Ze hebben die helemaal speciaal bekleed met 

metaal. Het is zo mooi. Gaan we binnenkort naartoe. 

 

I-1: Ik denk dat je je meeste restauraties wel besproken hebt. De Stadsgehoorzaal hebben jullie niet 

gedaan? 

G: Nee, dat heeft Du Prie gedaan. 

Ik heb mijn 25-jarig jubileum gevierd in wat toen de Beukenhof heette: met een diner met mijn 

bekende relaties allemaal. En mijn 40-jarig jubileum heb ik in De Horsten gevierd, in het jachtslot, 

waar Prins Bernhard nog een dochter schijnt te hebben gehad. Daar mochten we niet komen. Er 

waren honderden gasten. Wij hebben gezegd: kom niet alleen, maar met de hele familie. Voor de 

kinderen werd gezorgd. Op het landgoed reden twee koetsen. Die hadden we gehuurd. Die reden 

rond met gasten, die dat wilden. Ik had een hele goede band met K&G. Er stonden twaalf man van 

K&G op de binnenplaats te spelen. Dat was fantastisch! 

 

I-2: In de loop der jaren, vanaf 1950 tot nu: is die hele restauratiewereld veel veranderd? Is er veel 

meer geld gekomen? 

G: Tegenwoordig niet meer. Je krijgt geen subsidie meer. Je kan een gelimiteerde rente voor een 

lening van het Restauratiefonds betalen. 

 

I-2: Ik neem aan dat er in de loop der jaren toch heel veel veranderd is? Was er in het begin aandacht 

voor monumenten? 

G: Ja. Dat is steeds meer geworden. 

 

I-2: Steeds meer geworden hè? 

G: In één of ander boek heb ik een uitspraak gedaan dat ik bewondering heb voor de mensen, die 

particulier restaureren. Want ze moeten er zelf zoveel voor over hebben, echt heel veel voor over 

hebben. Ze moeten er zelf zoveel geld in steken. Je moet ook rijk zijn. Maar ook heel kleine huisjes: 

wevershuisjes. 

 



I-2: De subsidie is nooit genoeg om……? 

G: Nooit genoeg. Je moet altijd een grote bijdrage leveren en dat wordt steeds meer, want je krijgt 

geen echte subsidie meer. 

 

I-2: Dat is minder geworden? 

G: Dat is minder geworden. Veel minder: gesubsidieerde lening! 

 

I-2: Je zou zeggen: het heeft steeds meer….? 

I-1: Je zou zeggen: meer prioriteit. Dus je zou zeggen: meer geld ervoor. Maar dat is niet zo? 

G: Nee. 

 

I-2: Wat waren dan de hoogtijdagen? 

G: Tot een jaar of 5, 6 geleden. 

 

I-1: De jaren ‘70, ‘80 en ’90 waren echt de hoogtijddagen? 

G: Ja. 

 

I-1: Is de techniek ook erg veranderd? 

G: Nee. Ik vind van niet. 

 

I-1: Als ik nu zie hoe er gerestaureerd word, vind ik dat zo mooi! 

G: Dat is altijd zo geweest. Toen er echt restauraties met subsidies kwamen: ik heb eigenlijk altijd 

gerestaureerd. Dit zit in je en het zit in de architect natuurlijk. Heel belangrijk! 

 

I-2: Maar was er vanaf het begin geld voor? 

G: Toen was er meer geld. Toen was er veel meer subsidie. 

 

I-2: Ook in de jaren ’50? 

G: Nou, later. Weet ik niet precies meer wanneer. 

 

I-2: Meer in de jaren ’70? 

G: Voor het eerst op de hoek van de Papegracht en de Langebrug was er bemoeienis van de 

landelijke Monumentenzorg. Dat was echt één van de eerste werken, die echt gesubsidieerd werden. 

Ik weet niet wanneer dat geweest is. 

 

I-2: Maar dat is later geweest: in de jaren ’70, ’60? 

G: Kan je nazien op internet. 

 

I-1: In 1998 ben jij met pensioen gegaan? 

G: Ja. Ik heb een beetje turbulent leven gehad. Ik was gescheiden. 

 

I-1: Wanneer ben je getrouwd? 

G: Ik ben getrouwd toen ik 23 jaar was. 

 

I-1: Dus in 1959? 

G: Ja. 27 Jaar getrouwd geweest. 

 

I-1: Kinderen? 



G: Vier kinderen. Eén zit in de bouw. Hij werkt nu in die toren: in de afbouw. Hij zit niet in het beton, 

maar in de afbouw. Een beetje betere timmerman: zou een uitvoerder kunnen zijn. Eentje werkt in 

Zoetermeer bij een heel groot Doe Het Zelf-bedrijf als administrateur. Eentje is sinds januari niet 

meer hoofd facilitaire dienst in Den Haag bij het CAOP (Centrum Arbeidsverhoudingen Overheids- 

personeel). Hij was een beetje ziek. Op een gegeven moment heeft hij zich gestald bij mij. Toen 

woonde ik alleen. Ik heb gezegd: “Jij gaat werken”. Hij was geen timmerman. Ik zei: “Je gaat maar bij 

een goede timmerman in een beschermde omgeving werken”. Hij is in Den Haag bij het CAOP 

gekomen. Daar werd hij goed opgevangen door een timmerman van mij. Daar was hij geschikt voor. 

Daar is hij opgevangen. Daar is hij uiteindelijk aangenomen door het CAOP en hij is zo stom geweest 

om in januari ontslag te nemen. Daar had hij een prachtige baan. Ze deden daar alles voor hem. Ach 

ja: hij heeft zelf ontslag genomen. 

En ik heb een dochter, die is met een Turkse man getrouwd: Mustafa, geweldige vent. Die werkt bij 

Burgy, al jaren. Hij werkt er, toen ik er nog was. Zaterdag en zondag en ’s avonds altijd: opruimen en 

schoonmaken. Er was de afspraak: we zouden geen kinderen in dienst nemen. Dat is nu wat anders 

geworden met de groei van het bedrijf. Toen hij weg was, is hij in vaste dienst gekomen. Hij is 

chauffeur op de vrachtauto en hoofd van het magazijn. Hij is heel belangrijk voor Burgy. Ik ben 

eigenlijk heel trots op hem: geweldige knul! Hij is geboren in het oosten van Turkije tegen Syrië aan. 

Daar zijn we een keer geweest. We zijn een paar keer in Turkije geweest, maar één keer zijn we bij 

zijn familie geweest. Je vliegt anderhalf uur door vanuit Istanbul. En we hebben eerst bij een 

familielid geslapen. Die was, als ze thuis was, zonder hoofddoek. En toen zijn we naar zijn 

geboortegrond gegaan midden in de bergen. Vier uur in een auto gezeten. We hebben zelf meloenen 

geplukt op de berg: zakken meloenen. We hebben ook vijf zakken graan met onze schoonzoon 

gekocht en laten malen en die hebben we meegenomen, want we hoorden dat het minder was met 

het eten daar. Mislukte oogst gehad! De mensen wisten helemaal niet dat we kwamen, want er was 

helemaal geen communicatie. Dat is heel apart. Wij zijn niet getrouwd. Nou, dat hadden ze gehoord 

de eerste avond. Dat was een probleem, samen slapen. Mijn dochter spreekt uitstekend Turks. Die 

heeft het allemaal uitgelegd hoe het in Nederland ging. Toen mochten we in een soort slaapzaal 

groter dan deze ruimte met zijn tweeën liggen. En zij gingen op de veranda en op het balkon en in de 

gangen slapen. Ik moest met de mannen meeëten in een cirkel. Ik kreeg wel een krukje om op te 

zitten. Zij zaten op hun hurken, maar dat kon ik niet. En de vrouwen zaten achter ons te bedienen en 

Thea zat apart met een paar vrouwen. 

 

I-1: Je was dus getrouwd? 

G: Ja. Ik ben gescheiden. Mijn vrouw was ziek, overleden ook. Toen heb ik een kortstondige relatie 

gehad met een vrouw, die bij de bank werkte. Daarna heb ik 12 jaar met een andere vrouw uit 

Hoofddorp gewoond. Ze wou niet verder. Wij woonden toen op het Waardeiland, maar ze wou niet 

verder. Ik wel, maar zij niet. Dan gaat het over! Anderhalf jaar later Thea ontmoet op de 

tennisvereniging. Toen hebben wij een relatie gekregen en nog steeds. Ze heeft een tijdje bij mij 

thuis gewoond. Ik heb op het Vijf Meiplein gewoond. Daarna zijn we hier in een appartement in de 

wijk Roomburg gaan wonen. Zij had een monumentaal huis op het Kort Galgewater. Zij heet van 

zichzelf Heemskerk. Dat zegt jullie misschien wat? Dat is een administratiekantoor op het 

Galgewater, dat haar vader begonnen is. We zijn hier gaan samenwonen. We hebben een ander 

leven genomen natuurlijk. 

Zijn we daar aan toe? Dat is ook wel spannend geweest! 

 

I-2: Waar ik wel nog nieuwsgierig naar ben, als we het aannemersgebeuren kunnen afsluiten: hoe de 

hele wereld van de aannemerij in de loop van de jaren veranderd is? 



G: Ten eerste dat er geen rekenvergoeding meer is. En voor de rest is het nu tegenwoordig – sinds 

een paar jaar hoor - dat de laagste niet altijd het werk krijgt. Ze moeten ook een werkplan schrijven 

en dan wordt het beoordeeld op het werkplan en de prijs. En dan ben je de laagste misschien, maar 

dat weet je pas op de dag dat je de opdracht krijgt. Je moet het inleveren, digitaal, en je hoort het 

een keertje. Vroeger was het heel spannend: bij elkaar zitten: anderhalf uur voor de 

aanbestedingsvergadering. Haasten, haasten! 

 

I-2: Vergadering? 

G: Aanbestedingsvergadering bij de bond, wat ik net zei. En dan was het haasten: dan moest je 

schrijven die offerte, dan was je net op tijd en dan gingen we ernaar toe. Maar nu is het allemaal 

digitaal. Er is geen overleg meer. Je weet niet eens meer wie er meeschrijft. Er is geen gezamenlijke 

aanwijzing meer. Dat is heel belangrijk. 

 

I-2: Aanwijzing? Wat is dat? 

G: Aanwijzing! Je wordt uitgenodigd, je krijgt de stukken, je studeert erop en je wordt op een 

bepaald tijdstip opgeroepen door de opdrachtgever en de architect. En dan kon je vragen stellen, 

zoals bij de Eerste Kamer. Ik had altijd vragen. Onder andere: zit er niets in de grond? Nee, volgens de 

opdrachtgever: niets! Nou, het barstte ervan. Bij het maken van de liftput kwamen we van alles 

tegen. We moesten met injectievloeistof een put in de grond maken. Dat ging niet goed. We zaten de 

brandleidingen van de Hofvijver naar de binnenplaats vol te pompen met vloeistof. Die stolde. Dat 

was chemische rotzooi. Het Academische Ziekenhuis - wat ik net vertelde - deed dat niet, maar het 

Rijk wel. Een heel rapport! Ik stond erom bekend dat ik me heel goed verdiepte. De oude Du Prie, die 

allang overleden is - de vader van de jongens - die zei: “Wat ik moet weten, vraag jij!” Die verdiepte 

zich niet zo. Ik stond erom bekend dat ik me heel goed verdiepte. Ik wilde het gewoon weten. Dat 

heeft bij de Eerste Kamer 60.000 gulden gescheeld, omdat ik de goede vragen had gesteld, die op het 

rapport stonden vermeld. 

 

I-2: En de Europese aanbesteding: die heb jij niet meer meegemaakt zeker? 

G: Nou, niet meer. Maar nu is het wel zo: bij restauratie is het wel een beetje anders hoor. Daar 

wordt de voorkeur gegeven en dat mag. Het is een apart wereldje.  

Maar het werkplan is van de laatste jaren. 

 

I-2: Werkplan? 

G: Je moet een heel werkplan schrijven: hoe je het aanpakt. Vroeger werd het met de prijs 

uitgemaakt en nu is er het werkplan en de prijs. 

 

I-1: Met een planning: het aantal uren en zo? 

G: Ja. En nu waren ze eerst met zijn tweeën uitgenodigd voor het Stadhuis van Utrecht. Of Burgy dat 

gaat doen, weet ik niet zeker. Ze waren met zijn tweeën: ze zouden allebei een kamer gaan 

restaureren, maar dat hebben ze veranderd. Dat hebben ze Burgy alleen laten doen. Die zal het wel 

maken. 

 

I-1: Ik vind het overigens terecht, want bij een kleine opdracht bij een particulier - ik bijvoorbeeld heb 

een flat en een klusjesman - die maakt gewoon een offerte: dit zijn de materiaalkosten, dit zijn de 

werkkosten met BTW. En voor zo’n kleine opdracht ga ik niet vragen: hoeveel uur ga je besteden? 

Dat doe je natuurlijk niet. Maar bij grote opdrachten vind ik een werkplan heel goed. Het gaat soms 

om miljoenen. 



G: Ja. De aanpak. Burgy heeft ook meegeschreven bij De Lakenhal, maar die hadden ze niet. Ze 

hebben ook meegeschreven met de nieuwbouw aan de Rijn in Katwijk. Het werk hadden ze niet, 

maar ook een werkplan. Het Arsenaal op de Doelengracht gaat binnenkort aanbesteed worden. 

Burgy heeft met dezelfde directie in de Nonnensteeg het laboratorium gedaan en dat is zo goed 

bevallen met een man van de universiteit. Als je dan een heel goed werkplan hebt, hebben ze 

misschien voorrang. Want die zegt: ik wil met dezelfde uitvoerder werken. Die uitvoerder krijgt hij 

ook, als het doorgaat. 

 

I-1: Dan kunnen ze ook sturen op onderdelen en besparen op kosten? Dat is de functie van het 

werkplan. 

G: Ja. Dat hoorde ik laatst van degene van de universiteit. De universiteit was opdrachtgever: die en 

de opzichter en de uitvoerder maakten met zijn vieren uit hoe het gebeurde. Ze hadden altijd 

overleg: hoe pakken we het aan? Ze waren het wel of niet met elkaar eens en ze kwamen er altijd uit. 

Hij zei: ”Ik wil alleen wel met die uitvoerder werken”. Dus dan heb je mogelijk wel een beetje 

voorrang. 

 

I-2: Maar is het zeker in vergelijking met de jaren ’50 niet strenger geworden? 

G: Ja ja, de regels zijn wel strenger. 

 

I-2: Ik neem aan dat in de jaren ’50 dingen veel directer gingen, zonder offertes en…. Of is dat altijd 

wel geweest? 

G: Nee! We deden wel, omdat we heel veel ervaring hadden met studentenkamers, heel veel 

rechtstreeks. Je moet de mensen kennen. Het is natuurlijk je relatiekring. 

 

I-2: Als je goed bekend staat, willen ze ook hebben? 

G: Ja. Ik heb met Luksenburg veel gewerkt. Ken je die: Jaap Luksenburg? Van de gemeente? 

 

I-2: Een bekende naam, maar die was voor mijn tijd. 

G: Ik heb heel veel met hem gewerkt, maar die liet me soms een half uur wachten. 

 

I-2: Want je had in Leiden natuurlijk ook een afdeling Monumentenzorg. 

G: Ja. Die kende ik heel goed. Ik weet het niet zeker, maar vroeger vond ik het beter: met meer 

vakmanschap, echte vakmanschap. Nu zitten er mindere mensen, maar ik heb er geen ervaring mee. 

 

I-1: Hebben jullie ook aan de Pieterskerk gedaan? 

G: De Pieterskerk, we hadden het onderhoud. Dat deed Kasper dus. Toen zou het aanbesteed 

worden. Voordat wij dat onderhoud kregen, hebben we een halve dag rondgelopen in de 

Pieterskerk, in de kap. Overal hebben we rondgelopen. Toen werd de Pieterskerk aanbesteed en dat 

heeft Burgy alleen opgegeven. We hadden goede connecties en een goede naam: bij het 

architectenbureau en de opdrachtgever. En vanuit het bestuur hadden we voorspraak. Die 

restauratie heeft zeven jaar geduurd. 

 

I-1: Dat hebben jullie wel gedaan? 

G: Ja ja. Ik ben wel in de onderzoeksfase geweest, maar niet in de uitvoeringsfase. Maar toen wel een 

paar keer geweest natuurlijk. 

 

I-1: Was je toen al met pensioen? 



G: Ja. We hadden Bush, de Amerikaanse president. Hij heeft daar [in 1989] een toespraak gehouden. 

Als hij geweten had wat boven zijn hoofd hing: zulke eiken balken! Gewoon een stuk weggerot: dat 

was gewoon gevaarlijk. Dan had hij er niet durven staan. De restauratie is een kunststukje geweest 

hoor, maar er is ook een heel goede architect geweest: Boudewijn Veldman en Paul Rietbroek. Paul 

Rietbroek was de architect ter plaatse en heel goede architect. Die is nu mede-eigenaar van het 

bureau Veldman. We hebben heel veel gezamenlijk gedaan. 

 

I-2: Hij heeft toch een compagnon gehad? 

G: Met zijn drieën zijn ze. 

 

I-2: Hij is nou toch gestopt? 

G: Hij doet nog wel wat hoor. 

Hij heeft ook de Boisotkade gerestaureerd. Zijn woonhuis deels hoor. Ik ken Boudewijn heel goed. 

Zijn we klaar met werken? 

 

I-1: Ja hoor. Met pensioen in 1998. 

G: Ik ben gevraagd door een vriend van mij om drie maanden mee naar Indonesië te gaan. Low 

budget, goedkoop slapen. Ik ben in september/oktober gevraagd. Nou, dat is goed. Dan gaan we 5 

januari weg. Toen leerde ik Thea kennen op 2 november 2001. Ik kende haar wel, maar toen werd 

het wat. Toen zei ik: “Ik ga wel voor drie maanden naar Indonesië”. Ze werkte bij de gemeente 

Zoeterwoude bij de balie. Ze heeft ook 47 jaar zwemles gegeven in De Zijl. En in het zwembad, twee 

keer in de week gaat ze nu nog, onder andere een beetje waterpolo en zwemmen. Ze zei: “We zullen 

wel zien”. Nou, we belden regelmatig met elkaar. Ik had 2000 euro telefoonkosten. Burgy vond dat ik 

dat zelf maar moest betalen. Zij dacht: “Als ik opbel, dan betaal ik het tenminste”. Maar tot de grens 

betaalde zij. 

 

I-1: Waren het euro’s of guldens? 

G: In 2002 zijn het euro’s geworden. 

 

I-1: Wanneer ben je naar Indonesië geweest? 

G: Januari 2002. 

 

I-1: Dus in 2002 ben je naar Indonesië geweest? 

G: Ja. Toen zei een moderne nicht: “Joh, je kunt toch wel een maand vakantie nemen. Ga hem 

achterna”. Ik heb het ticket geregeld en afgesproken. Ze moest via Frankfurt. Vond ik moedig hoor: 

helemaal in haar uppie naar een man, met wie ze een paar maanden een relatie heeft. Ik zei: “Je 

bent om tien over half acht donderdagavond in Jakarta”. Ik zat in Padang op Sumatra. Ik zeg: “Daar 

ligt een ticket voor je klaar. Je gaat niet van het vliegveld af. Je gaat niet Jakarta in. Moet je niet doen, 

is een beetje gevaarlijk. Je laat je de volgende ochtend door het hotel brengen naar het nationale 

vliegveld. En in Padang pik ik je op. Er ligt een ticket voor je klaar”. Ik heb niet gezegd dat ik zelf 

anderhalf uur naar Jakarta ben gevlogen en op een gegeven moment kan zeggen: “Kan ik je helpen?” 

Toen hadden we twee hotelkamers. We hebben er maar snel één van afgezegd. 

We hebben nog een maand met zijn vieren rondgetrokken, hoofdzakelijk op Sumatra. Ik had intussen 

duiken geleerd in de tussentijd. We zijn met zijn drietjes uit Medan vertrokken naar Pulau We. Dat is 

een eilandje boven in Sumatra. Daar begint Indonesië. Een duikeiland ook. Daar begint eigenlijk de 

A1. Daar begint Indonesië eigenlijk. Wij gingen in de plaats Medan eerst naar de Nederlandse consul 

om informatie in te winnen met zijn drietjes. Ik zie hem nog aan zien komen met zijn brommertje. 

Meneer Van Diemen heette hij. Toevallig net als de sloper met wie ik altijd werkte. Hij kwam met zijn 



solexje aanzetten. Hij zegt: “Hoe ga je ernaar toe?” Nou ja, met de bus. Dat was een heel eind hoor. 

Nou, dat gebeurt niet. Veel te gevaarlijk, zeker met die Atjeeërs: die gooien makkelijk een bus om, als 

er veel buitenlanders in zitten. Die overvallen ze. Je gaat met de boot door de straat van Malakka. 

Daar zijn militairen aan boord voor de bescherming. Toen hebben we drie dagen en twee nachten op 

de boot naar Banda Atjeh gegaan. We mochten niet van het havengebied af: dat was beschermd. Zijn 

we de volgende dag naar Pulau We gegaan om te duiken. Hierna terug naar Medan op Sumatra met 

zijn drietjes en daarna heb ik Thea de laatste maand meegenomen. Ik ben opgeleid tot 40 meter 

diepte met in totaal 150 duiken over de hele wereld. Ik kan nog zo het water in stappen, maar daar 

ben ik te oud voor. Ik heb nog de volledige duikuitrusting. Moet ik nog steeds kwijt. Thea heeft ook 

duiken geleerd tot 40 meter diepte. 

Wij hebben heel veel gereisd. Drie maanden ben ik in Indonesië geweest. Drie maanden in Thailand 

met zijn viertjes. 

Mijn vrouw en ik zijn ook vier weken in Afrika geweest met Djoser. We kwamen met het vliegtuig aan 

in Afrika. De volgende dag gingen wij met een omgebouwde bus/vrachtauto weg. We hebben vier 

Afrikaanse landen bezocht. Geslapen in shelters, die in een kring waren opgesteld. Wij kregen 

instructies van de beheerster en over de veiligheid. ‘s Nachts niet uit je tent komen voor de olifanten 

en de nijlpaarden: dat was te gevaarlijk. Mijn vrouw werd in de nacht wakker. Zij keek door een 

gazen raampje. Daar stond een olifantenpoot voor. Wel spannend allemaal. Wij hebben veel met de 

plaatselijke bevolking kennis gemaakt. Erg goed was dat! 

 

I-1: Ook met die vriend? 

G: Ja, met die vriend. Hij was een beetje verzot op drank. Hij dekte het nog af voor zijn vrouw. Op een 

gegeven moment ging het toch mis. Wij zeiden na een maand: “Dat doen we niet meer. Wij gaan met 

zijn tweeën door”. Toch een hele beslissing, als je low budget rondtrekt. Wij zijn de ene kant 

uitgegaan en hij de andere kant en na twee maanden hebben we elkaar weer gezien op het vliegveld. 

Zij zijn naar Pattaya gegaan: een beetje slechte buurt. Daar zitten ontzettend veel van die hoertjes. 

 

I-1: Is dat in Bangkok? 

G: Nee, Pattaya is de andere kant van de baai. Wij zijn ook over de grens helemaal naar Myanmar 

geweest. We zijn ook in Bangkok geweest. We waren toen nog met zijn drieën en gingen op straat 

eten: heel veel op straat. Wij zijn ook over de grens gegaan van Myanmar met zijn tweetjes en we 

hebben het ontzettend goed gehad. We zijn erg geïnteresseerd in de Hindoestanen, sorry, de 

Boeddhisten. Die hebben een prachtig geloof, vinden we zelf. Wij zijn heel gastvrij ontvangen. Wij 

zijn in tempels geweest, in bouwwerken. Wij zijn overal geweest daar. Wij huurden een brommer of 

scooter en wij gingen. Als we wat zagen, gingen we er achteraan. 

 

I-1: Op dezelfde reis? 

G: Nee nee. We zijn in acht jaar tijd tien maanden op stap geweest. Wij zijn twee maanden in 

Vietnam geweest. Eerst in Ho Chi Minh City. Ik had vanuit hier een hotel gereserveerd voor vier 

nachten in Ho Chi Minh City. Elke morgen om 7 uur kwam er een begrafenisstoet langs met muziek 

voorop. We zaten in de begrafeniswijk. Al die landen hebben een kleermakersstraat, leermakers-, 

een schoenmakersstraat: alle vakken. Wij achter een begrafenisstoet aan: met muziek. Een 

belangrijke begrafenis. Het leek wel K&G, die voorop liep. Prachtig: donkerblauwe broeken, mooie 

witte overhemden, een prachtige tamboermaître voor de stoet uit. We hebben de hele begrafenis 

meegemaakt, met waarzeggers en geestenbezweerders en vuurspuwers. Hebben we allemaal 

meegemaakt. We hebben ontzettend veel gezien. 

Maar goed, Vietnam. Eerst zijn we helemaal naar het zuiden afgereisd, de Mekongdelta door gegaan; 

zijn we op een eilandje geweest, op het uiterste puntje van Vietnam. Geweldige mensen. Daarna zijn 



we vierenhalfduizend kilometer omhoog gegaan tot de Chinese grens met openbaar vervoer. En niet 

weten waar je ‘s avonds slaapt! Altijd heel goedkoop. Eten deden we op straat. We zaten 25 

kilometer voor China: Cam-Pha. Dat is een heel bekende plaats: historische plaats ook. We hebben 

Halong Bay gezien: dat is heel beroemd. Je ziet dat op televisie, foto’s. Een heel grote zeebaai met 

allemaal rotsen; excursies. We hebben zelf een bootje gehuurd met twee jongens erbij, die ons 

stuurden. In grotten geweest. Erg mooi. 

We zijn twee maanden Vietnam, twee maanden in Maleisië geweest. Zijn we eerst met Djoser 

meegegaan naar Kuala Lumpur, daarna Borneo. Ze hebben daar ook een stukje Maleisië. We hebben 

ook gedoken met een groep. Sommige mensen hadden een duikersbrevet. Toen zijn zij teruggegaan. 

Wij zijn achtergebleven: een paar dagen. Ging je gewoon naar het vliegtuigveld toe en klaar. 

 

I-2: Is ook een Leids bedrijf: Djoser? 

G: Heb ik ook voor gewerkt. Voor zijn ouders heb ik gewerkt. Herman ken ik goed. Engelsen zijn nu de 

eigenaar, maar hij is directeur: Herman van der Velde. 

 

I-2: Hij is naar de Breestraat gegaan. I-1: Ik heb net een reis bij hen geboekt. 

G: Heb je dat mooie boek van hen gehad? 

 

I-1: Ja, prachtig! 

G: Mooi. 

 

I-2: Ik heb in het gebouw gewerkt, waar Djoser nu zit, toen het nog van de gemeente was: het Gulden 

Vlies. 

G: Daarvoor was het Van der Heiden: een restaurant geweest. Is voor jouw tijd geweest. Ik heb ook 

aan De Waag gewerkt trouwens. Dat was ook van de gemeente. 

Zo hebben we veel gereisd. Drie maanden Indonesië, drie maanden Thailand, twee maanden Malei- 

sië, twee maanden Vietnam. 

 

I-1: Even terug naar Leiden. Je bent met vroeg pensioen gegaan, met je 61e. 

G: Ik had er met mijn 57e al uit gekend met de VUT. Maar ik wou 50 jaar bij Burgy, maar toen was ik 

het zo zat. 

 

I-1: Dat is wel heel lang. Voldoende pensioen. Toen ben je ander werk gaan doen? 

G: Ik heb een zaak opgericht na die reizen: Leen van Gorkum Raad–Advies en ik heb voor 

rechtbanken gewerkt en voor particulieren. 

 

I-1: Wat deed je daarvoor? 

G: Als deskundige bij bouwgeschillen. Hoofdzakelijk bij monumenten. Mijn laatste klus is in Den Haag 

geweest, waar die ene partij weigerde mij te betalen. Die zei: je moet bij je advocaat zijn. Ik werkte 

bij Van der Feltz Advocaten uit Den Haag: onregelmatig. Dat was een oude buurman, die woonde 

hiernaast vroeger. En mijn één na laatste klus was een Leidse klus op de Oude Rijn. 

 

I-1: Wat voor geschillen waren dat? 

G: Ik zal vertellen over de Oude Rijn, schuin tegenover mij. Ik had een kantoor op de Oude Rijn. Daar 

was een bekende Leidse familie. Die hadden vroeger op de Breestraat een zaak met kopjes, 

schoteltjes, glazen. Ze zijn ze later op de Oude Rijn terecht gekomen. 

 

I-1: Van der Stok? 



G: Ja, Van der Stok. Zijn jullie geweest? Ontzettend aardige mensen! Ik was voor die partij. Ik ben 

gevraagd door die advocaat uit Den Haag om te kijken en te bemiddelen. Die hebben in ’74 

verbouwd; toen is er no-brander gebruikt op de houten vloeren. Met no-branderplaten heb ik zelf 

ook zat mee gewerkt. In 1993 is er asbest-aanwezigheid verklaard. Een paar jaar geleden heeft Van 

der Stok het verkocht aan vier personen: één man en drie vrouwen, en is gevraagd: “Zit er asbest in?” 

Zei hij: “Nee”. Want hij wist niet beter. Die man wist niet dat er asbest in zat. Toen hij het 

verbouwde, was er gewoon geen asbest. Een mij bekende aannemer heeft een prijs neergelegd voor 

wat het kostte om dat te renoveren, dat de asbestplaten eruit gingen. En een berekening van de 

architect. Die heeft een rapport gemaakt en een cijferlijst gemaakt. En de aannemer heeft een 

cijferlijst gemaakt voor een totaal van ongeveer € 250.000. Dat was een heel bedrag. Dat heb ik 

rekenkundig met een ton teruggebracht, dus op basis van rekenen. De architect heeft ook behoorlijk 

hard zitten rekenen. Toen heb ik een behoorlijk deel geschrapt. Het is een rechtszaak geworden in 

Den Haag. De koper had een procedurefout gemaakt, waardoor ze zijn veroordeeld. Ze zijn in hoger 

beroep gegaan. Toen is er een comparitie van partijen geweest. Weer een halve dag op de rechtbank 

gezeten. Daar word je constant naar de gang gestuurd. Er is dus comparitie van partijen geweest en 

toen is het voor € 120.000 afgekocht. Dat is heel netjes. 

 

I-1: Dat is ongeveer de helft! 

G: Heel vervelend. Woensdag was die comparitie van partijen. De rechter probeert de partijen aan 

elkaar te praten. Dat gaat niet zozeer gerechtelijk, maar hij probeert met goede bedoelingen te 

bemiddelen, om handjeklap te doen. In de tussentijd is dezelfde aannemer er niet meer. Hij was wel 

begonnen, hij had de kap gedaan en daarna gingen ze binnen beginnen, omdat er no-brander zat. In 

de rechtszaal zei de man van die aannemer: “Dat is een Burgy-man.” Ik zeg: “Man, ik ben al 18 jaar 

weg. Ik zeg gewoon mijn eerlijke mening”. Ik kende de mensen niet persoonlijk, maar ik kende de 

zaak goed. Toen is er de comparitie van partijen geweest en is er voor € 120.000 afgekocht 

uiteindelijk. Want de makelaar - aan de Haagweg zit hij: Ronald van der Lek – zei: “Als we geweten 

hadden dat er asbest aanwezig was geweest, dan was het een andere koopsom geweest”. Dat was 

zo’n ton minder geweest. Maar het vervelende was: woensdag was die zitting en dinsdag is die man 

gevallen en heeft zijn heup gebroken: Van der Stok. Op de hoek van de Koppenhinksteeg, waar ze 

woonden, is hij gevallen in zijn huis. Ik vind het ook geen geschikte huizen voor mensen die al ouder 

worden. Hier heb je alle gemakken. 

 

I-1: Oude Rijn 10 he? 

G: Ja. Maar ze wonen nu op de hoek van de Koppenhinksteeg. Zij was alleen en moest helemaal 

alleen beslissen over € 120.000. Dat is toch een hoop geld. Ze deed het erg goed. 

 

I-1: Maar dat kon ze wel he? 

G: Ja, dat was gewoon goed. En zo aardig was ze. Hij ook hoor. Totaal verschillend van zijn vrouw. Ja, 

hij is heel zakelijk. Zij is gewoon een heel aardige vrouw en intelligent. 

 

I-1: We hebben haar ook geïnterviewd. Zij is een heel sympathieke vrouw. 

G: Kan me voorstellen. Hoe lang is dat geleden? 

 

I-1: Een half jaar geleden. 

G: Dan was de zaak al gebeurd. 

 

I-1: Ze heeft er niets over verteld: over het vallen en die heup hebben we ook niets gehoord. 

G: Hij lag in het ziekenhuis toen, toen wij die rechtspraak deden. 



 

I-1: Hij is weer kicking alive. Hij loopt weer rond. 

G: We zijn twee keer op de rechtbank geweest. Zij trakteerde altijd op een lunch, als we uit de 

rechtbank kwamen. 

Ik heb veel gereisd. Dat blijkt wel. Ik heb uitgerekend: ik ben in zo’n 85 landen geweest. Met duiken 

kom je wel een keertje ergens. Paar keer op Curaçao geweest, op Aruba geweest. Jammer, we doen 

het niet meer. Op je zeventigste ben je uitgepraat als duiker. Fysiek wordt het zwaar! 

 

I-1: Eigen bedrijf gehad. Dat is nu gestopt? 

G: Nee hoor! Als ze me bellen, dan ga ik weer. ik ben nog steeds bij de Kamer van Koophandel 

ingeschreven. 

 

I-1: Je doet nog wel wat klussen? 

G: Ja, ik doe nog wel wat, maar niet zo veel meer. Ik ben nu bezig aan een grote klus in Amsterdam 

met dezelfde advocaat. 

 

I-1: En andere werkzaamheden: voorzitter van het Leerlingstelsel? 

G: Maar dat ben ik geweest in mijn werkzame leven. 

 

I-1: Dat is nu gestopt? 

G: Dat is allang gestopt. Nu zitten we alleen nog met de oud-directieleden met onze vrouwen - dat 

zijn vrienden van elkaar - een paar dagen bij elkaar. We zijn we het laatst naar Putten geweest. Een 

paar nachten geslapen, met elkaar eten en excursies. We zijn ook op het Paleis ’t Loo geweest. Die 

rondleidster had het een beetje moeilijk met ons, want wij wisten het eigenlijk veel beter dan zij. Een 

paar collega’s zeiden: “Nou Leen, Burgy zal wel meeschrijven”. “Nee, joh!” Maar Burgy heeft 

inderdaad meegeschreven, maar ze hebben het niet. Dat was wel leuk. Dat hadden ze wel goed 

voorspeld. Zo’n goede naam hebben we. 

 

I-2: In het hele werkzame leven nog andere functies gehad? Bestuursfuncties? 

G: Barcommissie van tennisvereniging Unicum. 

 

I-2: Dat soort dingen. Maar niet vanuit het werk, werkgerelateerd? 

G: Nee, maar wel een paar keer commissielid. 

 

I-1: Lid van het bestuur van de NVOB? Ben je ook bestuurslid geweest? 

G: Wel van een subafdeling: van het Leerlingstelsel. 

 

I-2: De aannemers hadden wel een soort vereniging? 

G: Ja. Eén keer in de vijf jaar gingen we met onze vrouwen reizen. Dat was heel luxueus. We zaten in 

Jakarta bijvoorbeeld, een paar nachten in een hotel. Daar sliep ook de vicepresident van Amerika. 

Dat was wel leuk. 

 

I-1: Was dat een Leidse Aannemersvereniging? 

G: Nee, als je geen directielid meer bent, ben je geen lid meer. 

 

I-2: Nee, maar toentertijd? In je werkzame leven was er die club van aannemers? 

G: LAV was de aanbestedingsvereniging. Deed hoofdzakelijk de aanbestedingen. 

 



I-2: Wat was dan hun rol? 

G: Regelen van rekenvergoedingen en zo en vaststellen wie de laagste was. 

 

I-2: Dat deed toch de opdrachtgever? Beetje komedie. Maar zeker die architect wist ook gewoon hoe 

het ging. Was dat dan doorgestoken kaart? 

G: Nee, helemaal niet. Maar we wisten de uitslag al. We wisten wie de laagste was. 

 

I-2: Maar dat wist je van elkaar? 

G: Op de Leidse Aannemersverening. Op de vergadering werd het briefje ingevuld. 

 

I-2: Oh, dan vertelde je hoe het gegaan was? 

G: Dan was er een onafhankelijke voorzitter. Die las het dus op en dan werd de rekenvergoeding 

bepaald. Een rekenkundig evangelie was dat. 

 

I-2: Dat was voor iedereen gelijk? 

G: Dat was voor iedereen gelijk. Dan moest de laagste afdragen aan de aannemersvereniging. Die 

hield er een deel van. Het andere deel ging naar de inschrijvers. 

 

I-1: Je was daar gewoon lid van. Ben je daarvan ook bestuurslid geweest? 

G: Nee, van de LAV niet. Voor de NVOB heb ik in een commissie gezeten, voor het leerlingstelsel. 

Daar was ik voorzitter van. En de commissie voor regelgeving. Bij Jurriëns in Utrecht was die 

vergadering altijd. Die certificering opzetten. Alles is gecertificeerd. Burgy heeft een werkplaats, die 

gecertificeerd. Is normaal voor restauratietimmerwerk. Elk jaar komt er iemand controleren. Dat is 

één van de oud-aannemers. Die komt controleren of we voldoen aan de regelgeving. Een VCA moet 

je hebben, want anders mag je nergens meer werken. 

 

I-1: VCA: wat is dat? 

G: Als je bij Shell werkt bijvoorbeeld moet je VCA hebben. Alle mensen. 

 

I-1: Wat is dat? 

G: De afkorting weet ik niet. VCA is dat je aan bepaalde voorschriften voldoet. 

 

I-2: Is dat allemaal in de loop der jaren gegroeid? 

G: In mijn tijd hadden we geen VCA, maar nou heb je VCA. 

 

I-2: Ook geen certificering? 

G: Nee, het is allemaal achteraf. Nou, ik ben net met de certificering in werking geweest. In de 

commissie. 

 

I-2: In de jaren ’50 begon dat al. En dat is allemaal steeds strenger geworden? 

G: Ja. Het wordt goed bijgehouden. Dat is de regelgeving. De chef van de werkplaats houdt alles bij. 
En zijn werk wordt bekeken, wat ze maken! Dat hebben mijn vrouw en ik maandag weer gezien in 
het stadhuis van Rotterdam: eikenhouten deuren, betimmering. Ze maken zoveel mooie dingen. 
Prachtig! 
 

I-1: Is de techniek vooruitgegaan? 

G: Ja. Burgy heeft het Amstelhotel gerestaureerd. Thea en ik waren een keer in Amsterdam. Zijn we 

daar gaan kijken. Maar je komt niet zo op het werk. Moet je werkschoenen aan hebben en een helm. 



Hadden we allemaal niet. Wij stonden op de brug en de keten stonden allemaal op het water. Kwam 

er iemand aanlopen. “Wat doe je hier?”, vroeg ik. “Ik ben uitvoerder”. Hem kende ik niet. Ik zeg: “Ik 

ben oud-directeur”. We maakten een praatje. Kwam er een andere uitvoerder, Gilles. Hij zei: “Dat 

was mijn baas”. Ze hebben 365 dagen lang een gigantische omzet gemaakt: heel veel miljoenen! Heel 

snel. Dat is heel streng gereguleerd en ze hebben dat zo mooi gemaakt. Heb je dat nooit gezien? 

Ik heb aardig wat diploma’s. 

 

I-1: Kunnen we foto’s maken. Ik denk dat we zo’n beetje klaar zijn. 

Ben je lid van de directie van het Nationaal Restauratiefonds geweest? Heb ik dat goed begrepen? 

G: Nee. Zeker niet. 

 

I-1: Heb je eigenlijk alles wel verteld? 

G: Ik heb alles verteld. Ik heb een goed en werkzaam leven gehad. Ik zit naar mijn gevoel nu te veel 

thuis. 


